
Transkrypcja stenogramu 

obrad I sesji Rady m.st. Warszawy 

odbytych 7 maja 2024 r. 

Obrady rozpoczęto o godz. 14.44. 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Dzień dobry Państwu, 

nazywam się Anna Nehrebecka-Byczewska. Przypadł mi zaszczytny obowiązek 

poprowadzenia pierwszej sesji Rady m.st. Warszawy do czasu oczywiście wyboru 

przewodniczącego Rady, bowiem zgodnie z art. 20 ust. 2c ustawy o samorządzie 

gminnym, pierwszą sesję nowo wybranej rady gminy, do czasu wyboru 

przewodniczącego rady, prowadzi najstarszy wiekiem radny obecny na sesji. 

Otwieram zatem pierwszą sesję Rady m.st. Warszawy wybranej na kadencję 

2024-2029, która – zgodnie z art. 20 ust. 2 ustawy o samorządzie gminnym – 

została zwołana przez Komisarza Wyborczego w Warszawie. Zawiadomienie o 

sesji wraz z postanowieniem Komisarza Wyborczego w powyższej sprawie oraz 

porządkiem obrad otrzymaliście Państwo mailem w dniu 26 kwietnia br. Na 

wstępie pragnę powitać wszystkich Państwa Radnych i serdecznie witam 

również: Pana Mariusza Frankowskiego, Wojewodę Mazowieckiego (Oklaski) 

Pana Rafała Trzaskowskiego, Prezydenta m.st. Warszawy (Oklaski), Pana 

sędziego Rafała Wagnera, Przewodniczącego Miejskiej Komisji Wyborczej 

(Oklaski), Panią Alicję Zawgorodną, Zastępczynię Przewodniczącego (Oklaski), 

oczywiście Zastępczynię Miejskiej Komisji Wyborczej oraz przybyłych na sesję 

członków Miejskiej Komisji Wyborczej. Witam również… witam również 

Zastępców Prezydenta m.st. Warszawy, Skarbnika m.st. Warszawy, Sekretarz 

m.st. Warszawy, Dyrektor Magistratu, Dyrektorki Koordynatorki, dyrektorów 
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biur, przedstawicieli dzielnic m.st. Warszawy, mieszkańców m.st. Warszawy oraz 

przedstawicieli mediów. Witam również wszystkich Państwa śledzących obrady 

za pośrednictwem transmisji internetowej, gdyż przebieg obrad jest rejestrowany 

w zapisie dźwiękowym i wizyjnym. Informuję także, że w związku z 

Rozporządzeniem Parlamentu Europejskiego i Rady Unii Europejskiej w sprawie 

ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych osobowych na 

drzwiach wejściowych do sali obrad została umieszczona klauzula informacyjna 

o przetwarzaniu danych osobowych na podstawie przepisów prawa. Uprzejmie 

proszę o zapoznanie się z jej treścią. Stwierdzam, że listę obecności podpisało 54 

radnych, co stanowi kworum niezbędne do podejmowania prawomocnych 

uchwał. Przechodzimy do drugiego punktu porządku obrad, to jest do złożenia 

ślubowania przez nowo wybranych radnych. Informuję Państwa, że zgodnie z art. 

23a ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym przed przystąpieniem do wykonywania 

mandatu radni składają ślubowanie. Za chwilę odczytam tekst roty, po czym będę 

prosiła Państwa Radnych o złożenie ślubowania. Ślubowanie odbywa się poprzez 

wypowiedzenie słowa „ślubuję”. Może również zostać złożone z dodaniem 

zdania: „Tak mi dopomóż Bóg”. Proszę wszystkich Państwa o powstanie. Proszę 

wprowadzić Sztandar m.st. Warszawy.  

(Poczet sztandarowy wprowadził Sztandar m.st. Warszawy) 

(Trębacze odegrali Warszawiankę) 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Odczytam teraz rotę 

ślubowania: „Wierny Konstytucji i Prawu Rzeczypospolitej Polskiej ślubuję 

uroczyście obowiązki radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na 

względzie dobro mojej gminy i jej mieszkańców.”. Aby móc odebrać od państwa 

ślubowanie, sama złożę je jako pierwsza. Ślubuję… i tak mi dopomóż Bóg. 

Szanowni Państwo, teraz poproszę państwa radnych, których nazwiska wyczytam 
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zgodnie z listą obecności o podchodzenie do mikrofonów po prawej i lewej 

stronie sali i złożenie ślubowania. Pani Anna Auksel-Sekutowicz. 

Radna Anna Auksel-Sekutowicz: Ślubuję. 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Pan Maciej Binkowski. 

Radny Maciej Binkowski: Ślubuję, tak mi dopomóż Bóg. 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Pan Tobiasz Bocheński. 

Radny Tobiasz Bocheński: Ślubuję, tak mi dopomóż Bóg. 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Pan Mariusz Budziszewski. 

Radny Mariusz Budziszewski:  Ślubuję. 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Pani Agnieszka Borowska. 

Radna Agnieszka Borowska: Ślubuję. 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Pan Jacek Cieślikowski. 

Radny Jacek Cieślikowski: Ślubuję, tak mi dopomóż Bóg. 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Pani Patrycja Czerska. 

Radna Patrycja Czerska: Ślubuję. 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Pani Agata 

Diduszko-Zyglewska. 

Radna Agata Diduszko-Zyglewska: Ślubuję. 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Pan Dariusz Figura. 

Radny Dariusz Figura:  Ślubuję, tak mi dopomóż Bóg. 



4 / 58 
 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Pan Filip Frąckowiak. 

Radny Filip Frąckowiak: Ślubuję, tak mi dopomóż Bóg. 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Pani Agnieszka 

Gierzyńska-Kierwińska. 

Radna Agnieszka Gierzyńska-Kierwińska: Ślubuję. 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Pani Magdalena Gogol. 

(Głosy z sali: Mieszkańcy chcieliby wejść do środka i usłyszeć te obrady. 

Eksmitowane osoby czekają na pana Panie Rafale! Mieszkańcy chcą wejść na 

salę. Wpuśćcie nas! Wpuśćcie mieszkańców!) 

Radna Magdalena Gogol: Ślubuję. 

(Głosy z sali: …Tu! Tu! Bo nas nie chcą wpuścić. I jeszcze problem z podaniem 

apteczki, bo dla straży jest ważniejsze to, żeby się przepychać z mieszkańcami 

niż ratować człowieka, który tam leży za tymi drzwiami. Z osiedla…) 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Czy możemy kontynuować 

ślubowanie? Pani Kamila Gołębiowska. 

Radna Kamila Gołębiowska: Ślubuję. 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Pan Tomasz Herbich. 

Radny Tomasz Herbich: Ślubuję, tak mi dopomóż Bóg. 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Pani Marta Jabłońska. 

Radna Marta Jabłońska: Ślubuję. 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Pani Martyna Jałoszyńska. 
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Radna Martyna Jałoszyńska: Ślubuję. 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Pani Ewa Janczar. 

Radna Ewa Janczar: Ślubuję. 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Pan Jarosław Jóźwiak. 

Radny Jarosław Jóźwiak: Ślubuję. 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Pan Marcin Kluś. 

Radny Marcin Kluś: Ślubuję, tak mi dopomóż Bóg. 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Pani Agata Korc. 

Radna Agata Korc: Ślubuję. 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Pan Damian Kowalczyk. 

Radny Damian Kowalczyk: Ślubuję, tak mi dopomóż Bóg. 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Pani Sylwia Krajewska. 

Radna Sylwia Krajewska: Ślubuję. 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Pani Renata Królak. 

Radna Renata Królak: Ślubuję. 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Pani Joanna Krzemień. 

Radna Joanna Krzemień: Ślubuję. 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Pan Paweł Lech. 

Radny Paweł Lech: Ślubuję, tak mi dopomóż Bóg. 
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Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Pani Dorota Lutomirska. 

Radna Dorota Lutomirska: Ślubuję. 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Pani Elżbieta Łaniewska. 

Radna Elżbieta Łaniewska: Ślubuję. 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Pani Melania Łuczak. 

Radna Melania Łuczak: Ślubuję. 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Pani Ewa 

Malinowska-Grupińska. 

Radna Ewa Malinowska-Grupińska: Ślubuję. 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Pan Michał Matejka. 

Radny Michał Matejka: Ślubuję. 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Pan Piotr Mazurek. 

Radny Piotr Mazurek: Ślubuję, tak mi dopomóż Bóg. 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Pan Jan Mencwel. 

Radny Jan Mencwel: Ślubuję. 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Pani Beata Michalec. 

Radna Beata Michalec: Ślubuję, tak mi to pomóż Bóg. 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Pani Agnieszka Miękwicz. 

Radna Agnieszka Miękwicz: Ślubuję. 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Pan Christian Młynarek. 
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Radny Christian Młynarek: Ślubuję, tak mi dopomóż Bóg. 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Pani Renata Niewitecka. 

Radna Renata Niewitecka: Ślubuję. 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Pani Iwona Pawłowska. 

Radna Iwona Pawłowska: Ślubuję, tak mi dopomóż Bóg. 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Pan Sławomir Potapowicz. 

Radny Sławomir Potapowicz: Ślubuję. 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Pani Magdalena Roguska. 

Radna Magdalena Roguska: Ślubuję. 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Pani Zofia 

Smełka-Leszczyńska. 

Radna Zofia Smełka-Leszczyńska: Ślubuję. 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Pani Barbara Socha. 

Radna Barbara Socha: Ślubuję, tak mi dopomóż Bóg. 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Pani Sandra Spinkiewicz. 

Radna Sandra Spinkiewicz: Ślubuję. 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Pani Joanna Staniszkis. 

Radna Joanna Staniszkis: Ślubuję. 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Pan Tomasz Sybilski. 

Radny Tomasz Sybilski: Ślubuję. 
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Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Pani Marta Szczepańska. 

Radna Marta Szczepańska: Ślubuję. 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Pan Jarosław Szostakowski. 

Radny Jarosław Szostakowski: Ślubuję. 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Pani Michalina Szymborska. 

Radna Michalina Szymborska: Ślubuję, tak mi dopomóż Bóg. 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Pan Piotr Szyszko. 

Radny Piotr Szyszko: Ślubuję, tak mi dopomóż Bóg. 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Pani Grażyna Wereszczyńska. 

Radna Grażyna Wereszczyńska: Ślubuję, tak mi dopomóż Bóg. 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Pan Piotr 

Wertenstein-Żuławski. 

Radny Piotr Wertenstein Żuławski: Ślubuję. 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Pan Krystian Wilk. 

Radny Krystian Wilk: Ślubuję. 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Pani Joanna 

Wiśniewska-Najgebauer. 

Radna Joanna Wiśniewska-Najgebauer: Ślubuję. 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Pani Iwona Wujastyk. 

Radna Iwona Wujastyk: Ślubuję, tak mi dopomóż Bóg. 
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Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Pani Agnieszka Wyrwał. 

Radna Agnieszka Wyrwał: Ślubuję. 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Pan Wojciech Zabłocki. 

Radny Wojciech Zabłocki: Ślubuję, tak mi dopomóż Bóg. 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Pani Justyna Zając. 

Radna Justyna Zając: Ślubuję. 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Pani Małgorzata Zakrzewska. 

Radna Małgorzata Zakrzewska: Ślubuję. 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Pani Karolina Zioło-Pużuk. 

Radna Karolina Zioło-Pużuk: Ślubuję. 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Pani Alicja Żebrowska. 

Radna Alicja Żebrowska: Ślubuję, tak mi dopomóż Bóg. 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Szanowni Państwo, 

ślubowanie dobiegło końca. Proszę o wyprowadzenie Sztandaru m.st. Warszawy. 

Dziękuję… Dziękuję bardzo i w tej chwili zarządzam 15 minut przerwy 

technicznej celem uruchomienia systemu do głosowania.  

(Okrzyki z sali…) 

Po przerwie. 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Szanowni Państwo, wznawiam 

obrady po przerwie, i ponieważ w tej części obrad odbędą się pierwsze 

głosowania, uprzejmie proszę o włączenie systemu do głosowania, a Państwa 
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radnych proszę o włożenie kart do portów i o naciśnięcie dowolnego przycisku. 

Bardzo proszę o wciśnięcie dowolnego przycisku. Pani Małgorzata Zakrzewska i 

Pani Agnieszka Gierzyńska-Kierwińska, bardzo proszę. Dziękuję bardzo… 

Dziękuję bardzo. Zakończyliśmy sprawdzanie systemu. Proszę państwa, widzę, 

że zgłasza się pan Jarosław Szostakowski. Bardzo proszę.  

Radny Jarosław Szostakowski: Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo, w 

imieniu grupy radnych chciałbym zgłosić zmiany w porządku obrad. Zmiany 

polegające na zdjęciu z porządku obrad, punktu czwartego: Wybór komisji 

skrutacyjnej, punktu piątego: Wybór Przewodniczącego Rady, punktu szóstego: 

Ustalenie liczby i wybór Wiceprzewodniczących Rady.  Zgodnie ze Statutem 

m.st. Warszawy, Rada wypowiada się w formie uchwał i stanowisk. Takie 

sformułowania jakby nie pozwalają nam na obradowanie zgodnie ze Statutem, 

dlatego też proszę o wprowadzenie w zastępstwie tych punktów następujących 

punktów: projekt uchwały Rady m.st. Warszawy w sprawie wyboru 

Przewodniczącego Rady m.st. Warszawy – druk nr 1, po punkcie drugim 

porządku, który został Państwu przesłany, czyli przed ślubowaniem pana 

Prezydenta, tak żeby pan Prezydent ślubował już na ręce nowo wybranego 

Przewodniczącego. Punkt… Kolejny projekt uchwały Rady m.st. Warszawy w 

sprawie ustalenia liczby wiceprzewodniczących Rady m.st. Warszawy – druk… 

po punkcie trzecim dotyczącym ślubowania Prezydenta m.st. Warszawy. To jest 

uchwała, którą musimy podjąć za... Dobrze. I punkt trzeci, wprowadzenie 

projektu uchwały w sprawie wyboru wiceprzewodniczących Rady m.st. 

Warszawy – druk nr 3. Treść… treść projektów uchwał jest właśnie Państwu 

rozdawany. Generalnie rzecz biorąc te zmiany mają charakter formalny, 

dostosowują porządek obrad do obowiązującego Statutu m.st. Warszawy i bardzo 

proszę wszystkich Państwa radnych o ich poparcie. Bardzo dziękuję.  

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Dziękuję bardzo. Szanowni 

Państwo, mamy do przegłosowania sześć wniosków w sprawie zmian w porządku 
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obrad. I przypominam, że zmiany w porządku obrad można wprowadzić 

bezwzględną większością głosów ustawowego składu Rady, czyli większością 31 

głosów za. I poddaję pod głosowanie pierwszy wniosek o zmianę porządku obrad. 

Zdjęcie punktu czwartego: Wybór komisji skrutacyjnej. I proszę o głosowanie. 

Dziękuję bardzo. Zamykam głosowanie i informuję, że za wnioskiem głosowało 

60 radnych, przeciw 0 radnych i głosów wstrzymujących się 0, obecnych 60 

radnych. I Rada m.st. Warszawy przyjęła wniosek. Poddaję teraz pod głosowanie 

drugi wniosek o zmianę porządku obrad, to jest zdjęcie punktu piątego: Wybór 

Przewodniczącego Rady. Proszę o głosowanie. Dziękuję bardzo, zamykam 

głosowanie. Informuję, że za wnioskiem głosowało 60 radnych, przeciw było 0 

radnych i nie głosowało 0 radnych… Wstrzymało się, już mówiłam. A głosów 

wstrzymujących również nie było. Czyli informuję, że Rada m.st. Warszawy 

przyjęła wniosek. I poddaję pod głosowanie trzeci wniosek o zmianę porządku 

obrad, to jest zdjęcie punktu szóstego: Ustalenie liczby i wybór 

wiceprzewodniczących Rady. Proszę o głosowanie. Dziękuję bardzo. Zamykam 

głosowanie i informuję, że za wnioskiem głosowało 59 radnych, przeciw 0, 

wstrzymała się 1 osoba. Zatem informuję, że Rada m.st. Warszawy przyjęła 

wniosek. Dziękuję bardzo. Poddaję pod głosowanie czwarty wniosek o zmianę 

porządku obrad to jest wprowadzenie punktu: projekt uchwały Rady m.st. 

Warszawy w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady m.st. Warszawy – druk nr 

1. Jeśli punkt zostanie wprowadzony będzie procedowany od razu po zakończeniu 

głosowań dotyczących zmian porządku obrad sesji. Proszę o głosowanie.  

(Skandowanie z sali: Co z Osiedlem Przyjaźń?! Żądamy sesji nadzwyczajnej!) 

Radna Justyna Zając: Zając za. 

(Skandowanie z sali: Żądamy sesji nadzwyczajnej!) 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska:  Ja bardzo państwa proszę o 

ciszę, bo nie możemy prowadzić obrad.  
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(Głosy z sali: A my nie mamy gdzie mieszkać!) 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Ale w tej chwili jesteśmy w 

trakcie głosowania i proszę o nie przeszkadzanie. Będzie nam wszystkim łatwiej 

wtedy i przyjemniej. Dziękuję bardzo. 

Radna Justyna Zając: Zając za. 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Dziękuję bardzo.  

(Skandowanie z sali: Żądamy sesji nadzwyczajnej!) 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Proszę państwa podaję... 

Dziękuję, zamykam głosowanie, podaję… Informuję, że za wnioskiem było 59 

radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0, nie głosowała 1 osoba. Rada m.st. 

Warszawy przyjęła wniosek. Dziękuję. I poddaję pod głosowanie piąty wniosek 

o zmianę porządku obrad… 

(Skandowanie z sali: Co z Osiedlem Przyjaźń?!) 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Proszę państwa, możemy się 

przekrzykiwać, ale to nie na tym polega sesja Miasta Stołecznego Rady 

Warszawy!  

(Skandowanie z sali: Co z Osiedlem Przyjaźń?!) 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Proszę państwa, po raz drugi o 

uciszenie się i umożliwienie prowadzenia obrad.  

(Okrzyki z sali: Niech jakiś radny złoży wniosek i będziecie sobie mogli 

kontynuować to prowadzenie…) 
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Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Proszę o niewyrażanie się: 

jakiś radny, niech sobie, bo tu nikt sobie, ani nie jakiś. Przeszkadzamy sobie 

nawzajem. Jeżeli państwo się nie uspokoją, zarządzę przerwę.  

(Z sali: Buczenie i skandowanie: Wszystkich nas nie zwalicie!) 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska:  Zarządzam 5 minut przerwy. 

Dziękuję. 

Po przerwie.. 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Szanowni Państwo, wznawiam 

obrady po przerwie. Szanowni Państwo, poddaję pod głosowanie piąty wniosek o 

zmianę porządku obrad. Jest to wprowadzenie punktu: projekt uchwały Rady 

m.st. Warszawy w sprawie ustalenia liczby wiceprzewodniczących Rady m.st. 

Warszawy – druk nr 2. Jeśli punkt zostanie wprowadzony, będzie procedowany 

po punkcie dotyczącym ślubowania Prezydenta m.st. Warszawy. Proszę o 

głosowanie. Dziękuję bardzo. Zamykam głosowanie. Informuję, że za wnioskiem 

głosowało 48 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 1 osoba i nie głosowało 11 osób. 

Informuję, że Rada m.st. Warszawy przyjęła wniosek. Dziękuję bardzo. I poddaję 

pod głosowanie szósty wniosek o zmianę porządku obrad wprowadzenie punktu: 

projekt uchwały Rady m.st. Warszawy w sprawie wyboru wiceprzewodniczących 

Rady m.st. Warszawy – druk nr 3. I jeśli punkt zostanie wprowadzony będzie 

procedowany jako kolejny po punkcie dotyczącym ustalenia liczby 

wiceprzewodniczących Rady. Proszę o głosowanie.  

(Wypowiedź poza mikrofonem: Można jeszcze?) 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Tak, proszę do mikrofonu.  

Radna Justyna Zając: Zając za.  

Radna Ewa Janczar: Ewa Janczar za.  
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Radna Renata Niewitecka: Niewitecka za.  

Radna Magdalena Gogol: Gogol za.  

Radna Agnieszka Wyrwał: Wyrwał za.  

Radny Jarosław Jóźwiak: Jóźwiak za.  

Radny Marcin Kluś: I Marcin Kluś też za.  

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Dziękuję bardzo, zamykam 

głosowanie i informuję, że za wnioskiem głosowało 58 osób, przeciw 0, 

wstrzymało się 0. I Rada Miasta Stołecznego przyjęła wniosek. Kopie 

wprowadzonych do porządku obrad projektów uchwał zostały państwu 

przekazane i przechodzimy do rozpatrzenia projektu uchwały Rady m.st. 

Warszawy w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady m.st. Warszawy 

zawartego w druku nr 1. Obydwa czytania tego projektu będą miały miejsce na 

sesji. I przed rozpoczęciem pierwszego czytania pragnę poinformować, że 

zgodnie z postanowieniami art. 19 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym Rada 

Miasta… Rada Warszawy wybiera, przepraszam, ze swego grona 

Przewodniczącego oraz Wiceprzewodniczących bezwzględną większością 

głosów w obecności co najmniej połowy ustawowego składu Rady. Zarówno 

wybór Przewodniczącego, jak i Wiceprzewodniczących następuje w głosowaniu 

tajnym, wobec czego konieczne będzie powołanie Komisji Skrutacyjnej na 

potrzeby wszystkich głosowań tajnych podczas dzisiejszej sesji. I przypominam, 

że zgodnie ze Statutem wszystkie poprawki i autopoprawki można zgłaszać tylko 

podczas pierwszego czytania, oraz że należy zgłaszać je na piśmie. Otwieram 

pierwsze czytanie. W imieniu wnioskodawców projekt uchwały przedstawi radny 

Jarosław Szostakowski.  

Radny Jarosław Szostakowski: Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo, 

projekt ma charakter dość standardowy. Państwo radni otrzymali jego treść w 
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związku z tym, jeżeli są jakieś wątpliwości, to ja chętnie odpowiem na pytania. 

Bardzo dziękuję.  

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Proszę o zgłoszenie w ramach 

wystąpień klubowych i zgłaszanie kandydatów na funkcję Przewodniczącego 

Rady m.st. Warszawy. Klub Radnych Koalicja Obywatelska?  

Radny Jarosław Szostakowski: Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo, w 

imieniu Klubu Radnych Koalicji Obywatelskiej chciałbym zgłosić na 

Przewodniczącą Rady Warszawy, Panią Ewę Malinowską-Grupińską. Ewa 

kieruje Radą Warszawy od kadencji 2006 roku, jest doświadczoną 

Przewodniczącą. Kierowała tą Radą w bardzo różnych momentach, wtedy kiedy 

było łatwiej, kiedy było trudniej, kierowała nią w czasach pandemii. 

Rzeczywiście tutaj wydaje mi się, poradziła sobie z różnymi zawirowaniami, 

które stawały przed Radą. Myślę, że również dobrze będzie kierować Radą w tej 

kadencji. Zgłaszam jej kandydaturę i proszę państwa radnych o jej poparcie. 

Bardzo dziękuję.  

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Bardzo proszę. Klub Radnych 

Prawo i Sprawiedliwość? Pan Dariusz Figura.  

Radny Dariusz Figura: Szanowna Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo, 

Szanowni Radni, jedno słowo do zgromadzonej publiczności. Rozumiem Państwa 

problemy, rzeczywiście podzielamy tę troskę. Ogromna prośba, pozwólcie nam 

się zorganizować, bo obecnie nawet nie ma do kogo skierować wniosku o sesję 

nadzwyczajną. My jako Klub Prawa i Sprawiedliwości nie wykluczamy takiego 

wniosku, ale musimy po prostu to przegadać. Jak się zorganizujemy będzie 

naprawdę czas na normalne procedowanie. Problemów w Warszawie jest masa 

do rozwiązania i będziemy się tymi problemami zajmowali. Prośba o chwilę 

cierpliwości ze strony państwa. Co do samego Prezydium Rady, bo myślę, że tak 

trzeba rozpatrywać to w tym kontekście. Szanowni Państwo, to jest tak, że w 
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zasadzie dzisiaj powinno być takie święto, kontynuacja święta demokracji. 

Mieliśmy święto demokracji 7 kwietnia, gdzie wybraliśmy władze samorządowe. 

Dzisiaj powinniśmy kontynuować dobrą praktykę. Władze są wybrane, wiadomo 

kto będzie rządził, wiadomo kto będzie opozycją i to jest normalne, że pewne 

ugrupowania rządzą, pewne są w opozycji. Jeśli chodzi o funkcję 

Przewodniczącego Rady, zdając sobie sprawę, że kto inny będzie rządził w 

Radzie m.st. Warszawy, nie będziemy zgłaszali kandydata lub kandydatki na 

funkcję Przewodniczącego. Ale jednocześnie musimy stwierdzić jedną rzecz. 

Żeby jakikolwiek organ, wspólnota należycie funkcjonowała, nie może być 

sytuacji, że pewne obyczaje są łamane. Nie ma wspólnego punktu widzenia na 

chociażby podstawowe kwestie. Z punktu widzenia państwa oczywiście to jest 

bezpieczeństwo, niepodległość. W Warszawie też są takie kwestie, co do których 

powinno być porozumienie. Są to przeważnie duże inwestycje miejskie. Nie było 

na ten temat w zeszłej kadencji w ogóle mowy. Są to też takie sprawy 

symboliczne, które budują wspólnotę. My jako Klub Prawa i Sprawiedliwości 

staraliśmy się budować tę wspólnotę, chociażby popierając kandydatury takie jak 

pana Pawła, śp. Pawła Adamowicza na Honorowego Obywatela. Ze strony 

rządzącej Koalicji Obywatelskiej nigdy takiej potrzeby czy woli budowania 

wspólnoty nie było. Elementem budowania pewnego minimalnego konsensusu 

demokratycznego jest też kształtowanie Prezydium Rady. Z przedstawionych 

projektów uchwał wynika, że to Prezydium będzie mocno okrojone i 

zdominowane przez jedną partię. Naturalnym zwyczajem, który był w całej 

historii samorządu warszawskiego było to, że wszystkie Kluby reprezentowane w 

Radzie miały swoich Wiceprzewodniczących. I takie rozwiązanie będziemy 

popierali. Przy czym zaproponowany układ sprowadza się do tego, że ma być 

Przewodnicząca z Platformy Obywatelskiej, która w przeciągu ostatniego roku no 

w naszym przekonaniu nie udowodniła, że potrafi zdobyć się na coś więcej niż 

reprezentowanie linii partyjnej. Mam wybierać dwóch wiceprzewodniczących, 

my zgłosimy poprawkę, żeby to było trzech wiceprzewodniczących i zakładamy, 
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że w gronie tych trzech wiceprzewodniczących powinien być jeden 

wiceprzewodniczący z Koalicji Obywatelskiej, tak jak to było na początku zeszłej 

kadencji, bo wtedy kształt Prezydium był: Przewodniczący i dwoje 

Wiceprzewodniczących. I liczymy, że będzie dwoje Wiceprzewodniczących z 

dwóch pozostałych klubów obecnych w Radzie, czyli Klubu Prawa i 

Sprawiedliwości i Lewicy. I takie rozwiązanie będziemy popierali, będziemy 

głosowali za kandydatką czy kandydatem Lewicy, o ile taka kandydatura będzie 

złożona. Biorąc pod uwagę te propozycje przedstawione, de facto, które mają się 

sprowadzić do oktrojowania Prezydium Rady pod kątem potrzeb tylko jednej 

partii, nie będziemy popierali kandydatów Koalicji Obywatelskiej. Dziękuję 

bardzo. 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Dziękuję bardzo i Klub 

Radnych Lewica – Miasto jest Nasze – Razem. Rozumiem, że pani Agata 

Diduszko-Zyglewska chce zabrać głos. 

Radna Agata Diduszko-Zyglewska: Szanowni Państwo, w imieniu Klubu 

Lewica – Miasto Jest Nasze – Razem chciałabym powiedzieć, że my poprzemy 

panią przewodniczącą Ewę Malinowską-Grupińską na stanowisko 

przewodniczącej Rady Miasta i jednocześnie wyrazić wielką nadzieję, ponieważ 

pan Dariusz Figura odniósł się do tematu, że we właściwym punkcie, czyli sprawy 

różne, wolne wnioski, gdzie chcemy zgłosić za mieszkańcami Osiedla Przyjaźń 

prośbę o sesję nadzwyczajną w tej sprawie, bo rzeczywiście sytuacja jest 

dramatyczna i tego wymaga, więc… (Oklaski) 

(Głosy z sali…) 

Radna Agata Diduszko-Zyglewska: ...więc mam ogromną nadzieję, że o ile 

państwo, ponieważ już wszyscy o tym rozmawialiśmy wiedzą, że musimy 

przeprowadzić te wszystkie sprawy formalne, to że w tym właściwym punkcie 

zgodzicie się Państwo, żebyśmy to przegłosowali i żeby przedstawiciel, tak jak 



18 / 58 
 

zresztą rozmawialiśmy, Osiedla Przyjaźń zabrał głos i przedstawił swoje 

postulaty wobec Pana Prezydenta. Dziękuję.  

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Dziękuję bardzo. Rozumiem, 

że to są wszyscy kandydaci zaproponowani na funkcję przewodniczącego Rady 

m.st. Warszawy. Jeśli tak, to zwracam się z pytaniem do pani Ewy Malinowskiej-

Grupińskiej. Czy się zgadza na propozycję kandydowania i zostania 

przewodniczącą? 

(Wypowiedź poza mikrofonem…) 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Dziękuję bardzo. I w związku 

z tym bardzo proszę o zgłaszanie kandydatów do składu Komisji Skrutacyjnej i 

proponuję aby do składania komisji zostało powołanych pięć osób. A zatem 

bardzo proszę Klub Radnych Koalicja Obywatelska.  

Radny Jarosław Szostakowski: W imieniu Koalicji Obywatelskiej chciałbym 

zgłosić do Komisji Skrutacyjnej następujących radnych: pan radny Jarosław 

Jóźwiak, pani radna Sandra Spinkiewicz, pani radna Iwona Wujastyk. Bardzo 

dziękuję.  

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Dziękuję bardzo. Klub 

Radnych Prawo i Sprawiedliwość.  

Radny Dariusz Figura: W imieniu Klubu Prawa i Sprawiedliwości chciałem 

zgłosić Pana radnego Damiana Kowalczyka.  

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Dziękuję. I w imieniu Klubu 

Radnych Lewica – Miasto Jest Nasze – Razem.  

Radna Agata Diduszko-Zyglewska: Zgłaszam Panią Karolinę Zioło.  

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Dziękuję.  
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Radna Agata Diduszko-Zyglewska: Zioło-Pużuk 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: I to są wszyscy kandydaci na 

funkcję członków Komisji Skrutacyjnej, tak? Jeśli tak, to zwracam się z pytaniem 

do kandydatów. Czy wyrażają zgodę na pracę w Komisji Skrutacyjnej? Proszę o 

podejście do mikrofonu i powiedzenie: „zgadzam się” lub „nie”.  

Rada Iwona Wujastyk: Zgadzam się na pracę w Komisji Skrutacyjnej.  

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Pani Iwona Wujastyk.  

Radny Jarosław Jóźwiak: Jóźwiak Jarosław, wyrażam zgodę na pracę w 

Komisji Skrutacyjnej.  

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Dziękuję.  

Radna Sandra Spinkiewicz: Sandra Spinkiewicz, zgadzam się na pracę w 

Komisji Skrutacyjnej.  

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Dziękuję.  

Radna Karolina Zioło-Pużuk: Karolina Zioło-Pużuk, zgadzam się. 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Pan Damian Kowalczyk. 

Radca Prawny Agnieszka Zień: O, już pani Karolina jest. (Śmiech) 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: A pan Kowalczyk? 

Radna Karolina Zioło-Pużuk: Zgadzam się. 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Dziękuję.  

Radca Prawny Agnieszka Zień: I pan Damian. 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: I pan Damian. 
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Radny Damian Kowalczyk: Również się zgadzam. 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Dziękuję bardzo. I zamykam… 

Rozumiem, że nie ma więcej kandydatów, a wymienieni państwo się wszyscy 

zgadzają. Czyli zamykam pierwsze czytanie i przystępuję do drugiego czytania 

projektu uchwały. Czy są zgłoszenia w ramach wystąpień klubowych? Klub 

Radnych Koalicja Obywatelska? Nie ma, dziękuję. Klub Radnych Prawo i 

Sprawiedliwość? Nie ma, dziękuję. Klub Radnych Lewica – Miasto Jest Nasze – 

Razem? Nie widzę, dziękuję bardzo. Czy są zgłoszenia w ramach wystąpień 

indywidualnych? Nie widzę, dziękuję. Nie widzę więcej zgłoszeń. Proszę o gong 

i przystępujemy do powołania w głosowaniu… 

(Gong) 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: …Komisji Skrutacyjnej. 

Poddaję zatem, (piknięcie systemu na rozpoczęcie głosowania) o właśnie, bardzo 

proszę. Zamykam głosowanie i informuję, że za powołaniem Komisji 

Skrutacyjnej w wyżej wymienionym w składzie głosowało 55 radnych. Przeciw 

zero, wstrzymała się jedna osoba. Nie głosowały cztery osoby. Stwierdzam, że 

Rada powołała Komisję Skrutacyjną i proszę państwa, ogłaszam 15-minutową 

przerwę w obradach w celu ukonstytuowania się Komisji Skrutacyjnej i 

przygotowania przez nią kart do głosowania.  

(Po przerwie) 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Bardzo proszę przewodniczącą 

Komisji Skrutacyjnej, przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej o przedstawienie 

zasad głosowania tajnego, a następnie proszę Komisję o szybkie, sprawne jego 

przeprowadzenie.  

Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej Iwona Wujastyk: Szanowni Państwo 

Radni, zapraszam do pierwszego głosowania tajnego i zanim je przeprowadzimy, 
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to przypomnę, nasza Komisja Skrutacyjna się ukonstytuowała. Przypadł mi ten 

przywilej bycia przewodniczącą Komisji Skrutacyjnej i przeczytam państwu 

zasady głosowania tajnego przy wyborze przewodniczącego Rady m.st.  

Warszawy. Przypomnę, że w głosowaniu został zgłoszony jeden kandydat i takie 

zasady państwu przeczytam. Głosowanie jest tajne. Głosowanie odbywa się przy 

obecności co najmniej połowy ustawowego składu Rady. W naszym przypadku 

to 30 radnych i spełniamy ten obowiązek. Komisja Skrutacyjna wydaje radnym 

karty do głosowania według alfabetycznej listy obecności, a radny podpisem 

potwierdza pobranie karty do głosowania. Za chwilę listę obecności będzie 

odczytywał radny Jarosław Jóźwiak, a państwo po usłyszeniu swojego nazwiska 

będziecie potwierdzać na pobranie karty na liście obecności, którą będzie 

posiadała pani radna Sandra Spinkiewicz. Natomiast pan radny Damian 

Kowalczyk będzie państwu wydawał kartę do głosowania. Po wypełnieniu karty 

do głosowania radny wrzuca kartę do urny. Urna znajduje się obok, będzie stała 

przy tym stoliku. Za chwilę zostanie zamknięta i zobaczycie Państwo, że jest to 

urna zamknięta. Na karcie do głosowania obok imienia i nazwiska kandydata 

umieszczone są wyrazy „za” i „przeciw”. A przy każdym z tych wyrazów jest 

kratka. Każdy z radnych głosuje poprzez postawienie znaku X w jednej z kratek. 

W kratce „za” lub „przeciw”. Oddanie czystej karty bez postawienia znaku X w 

żadnej z kartek oznacza głos nieważny. Postawienie znaku X w obydwu kratkach 

oznacza głos nieważny. Kandydat zostaje wybrany przy zachowaniu 

bezwzględnej większości głosów ważnych. Komisja Skrutacyjna sporządza 

protokół, w którym podaje wyniki głosowania tajnego. Komisja Skrutacyjna 

odnotowuje w protokole wszelkie zdarzenia odbiegające od ogólnie przyjętych 

norm, mające miejsce w trakcie przeprowadzenia wyborów. I dodam jeszcze, że 

odczytujemy listę radnych tylko jednokrotnie. Potwierdzacie państwo przy 

pobraniu karty, a następnie nie będziemy drugi raz odczytywać listy radnych, 

upoważniając państwa do wrzucenia głosu. Czyli po pobraniu karty oddajecie 

głos i w trakcie głosowania wrzucacie do urny. Dziękuję bardzo, czy te zasady są 
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dla państwa zrozumiałe? Zatem przekazuję głos radnemu Jarosławowi 

Jóźwikowi, Jóźwiakowi, który będzie odczytywał państwa nazwiska. Ja też 

zamknę tę urnę i ona pozostanie zamknięta aż do zakończenia głosowania.  

Radny Jarosław Jóźwiak: Bardzo dziękuję. Proszę panią Auksel-Sekutowicz 

Annę, pana Binkowskiego Macieja, pana Bocheńskiego Tobiasza, panią 

Borowską Agnieszkę, pana Budziszewskiego Mariusza, Cieślikowski Jacek, 

Czerska Patrycja, Diduszko-Zyglewska Agata, Figura Dariusz, Frąckowiak Filip, 

Gierzyńska-Kierwińska Agnieszka, Gogol Magdalena, Gołębiowska Kamila, 

Herbich Tomasz, Jabłońska Marta, Jałoszyńska Martyna, Janczar Ewa, Jóźwiak 

Jarosław, Kluś, Kluś Marcin, Korc Agata, Kowalczyk Damian, Kowalczyk 

Damian, Sylwia Krajewska, Królak Renata, Krzemień Joanna, Lech Paweł, 

Lutomirska Dorota, Łaniewska Elżbieta, Łuczek Melania, Malinowska Grupińska 

Ewa, Matejka Michał, Mazurek Piotr, Mencwel Jan, Michalec Beata, Miękwicz 

Agnieszka, Młynarek Christian, Nehrebecka-Byczewska Anna, Niewitecka 

Renata, Pawłowska Iwona, Potapowicz Sławomir, Roguska Magdalena, Smełka-

Leszczyńska Zofia, Socha Barbara, Spinkiewicz Sandra, Staniszkis Joanna, 

Sybilski Tomasz, Szczepańska Marta, Szostakowski Jarosław, Szymborska 

Michalina, Szyszko Piotr, Wereszczyńska Grażyna, Werterstein-Żuławski Piotr, 

Wilk Krystian, Wilk Krystian, Wiśniewska-Najgebauer Joanna, Wujastyk Iwona, 

Wyrwał Agnieszka. Wyrwał Agnieszkę zapraszamy. Zabłocki Wojciech, Zając 

Justyna, Zakrzewska Małgorzata, Zioło-Pużuk Karolina, Żebrowska Alicja.  

Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej Iwona Wujastyk: Nazwiska 

wszystkich radnych zostały odczytane, wszyscy pobrali karty. Zapraszamy 

państwa do wrzucenia… oddania głosu i wrzucenia karty do urny. Wydaje się, że 

wszyscy państwo oddaliście karty, ale chciałam przypomnieć, jeśli ktoś jeszcze z 

państwa nie oddał głosu, to zapraszam. Nie, jeszcze mamy kilka osób. Wydaje 

się, że wszyscy. Szanowni Państwo, zatem Komisja Skrutacyjna zabiera urnę i 

oddalamy się na zaplecze, w kuluary, aby policzyć te głosy. Dziękuję.  
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Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Szanowni Państwo, w związku 

z tym ogłaszam 10 minut przerwy, aby Komisja Skrutacyjna mogła policzyć głosy 

i sporządzić protokół głosowania. Dziękuję.  

(Po przerwie) 

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Szanowni Państwo, wznawiam 

obrady. Jesteśmy już po przerwie. Bardzo proszę przewodniczącą Komisji 

Skrutacyjnej o odczytanie protokołu z głosowania tajnego w sprawie wyboru 

przewodniczącego Rady m.st. Warszawy.  

Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej Iwona Wujastyk: Szanowni Państwo 

Radni, Szanowni Panie Prezydencie, Komisja Skrutacyjna zakończyła liczenie 

głosów i chciałam odczytać państwu protokół Komisji Skrutacyjnej głosowania 

tajnego w sprawie wyboru przewodniczącego Rady m.st. Warszawy, 

przeprowadzonego podczas obrad pierwszej sesji Rady m.st. Warszawy 7 maja 

2024 roku. Komisja Skrutacyjna w składzie, przewodnicząca: Iwona Wujastyk, 

członkowie: Jarosław Jóźwiak, Sandra Spinkiewicz, Karolina Zioło-Pużuk i 

Damian Kowalczyk stwierdza następujące wyniki głosowania tajnego. Ustawowa 

liczba radnych - 60. Liczba radnych obecnych na sesji w momencie głosowania - 

59. Liczba przygotowanych kart do głosowania - 60. Liczba wydanych kart do 

głosowania - 59. Liczba niewykorzystanych kart - 1. Liczba oddanych kart do 

głosowania - 59. Liczba oddanych kart z głosami ważnymi - 56. Liczba kart z 

głosami nieważnymi – 3. Liczba głosów ważnych za – 46. Liczba głosów 

ważnych przeciw – 10. W wyniku przeprowadzonego głosowania tajnego 

Komisja Skrutacyjna stwierdza, że przewodniczącą Rady m.st. Warszawy 

wybrana została pani Ewa Malinowska-Grupińska.  

Radna seniorka Anna Nehrebecka-Byczewska: Szanowni Państwo, 

stwierdzam, że Rada m.st. Warszawy podjęła uchwałę w sprawie wyboru 

przewodniczącej Rady m.st. Warszawy i bardzo, bardzo proszę panią Ewę 
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Malinowską-Grupińską o zajęcie miejsca za stołem prezydialnym i przekazuję 

prowadzenie obrad nowo wybranej przewodniczącej. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca Rady m.st. Warszawy Ewa Malinowska-Grupińska: 

Szanowni Państwo, ogromnie, ogromnie dziękuję za zaufanie. Bardzo dziękuję 

za wszystkie głosy. Muszę powiedzieć, że kolejny raz podjęcie się tej funkcji, 

właściwie jest… Mam coraz większe poczucie, jak to jest ważne, jak dużo na 

mnie spoczywa i wasze zaufanie jest dla mnie ogromnie istotne, dlatego tym 

bardziej dziękuję i liczę na fantastyczną współpracę, ponieważ jesteście też 

fantastyczną grupą osób i wybory warszawiaków, które na was wszystkich, 

drodzy państwo radni, oddali tak dużą ilość głosów, że mogliście przyjść i być 

radnymi w m.st. Warszawa na to wskazuje. Naprawdę bardzo jestem 

zaszczycona, że będę pracowała z Wami. Jednego nie mogę Państwu obiecać - 

chyba się muszę zapisać do pani Ani Nehrebeckiej-Byczewskiej, ponieważ taki 

głos jak dzisiaj dobiegał was tutaj zza tego stołu. To jest poza moimi 

możliwościami. To była taka przyjemność, Aniu, Cię dzisiaj słuchać. Szanowni 

państwo, przechodzimy do kolejnego punktu porządku obrad, bardzo ważnego 

punktu na tej sesji, mianowicie do złożenia ślubowania przez nowo wybranego 

prezydenta. Informuję państwa, że zgodnie z artykułem 29a ust. 1 ustawy o 

samorządzie gminnym objęcia obowiązków przez prezydenta miasta następuje z 

chwilą złożenia wobec Rady Gminy ślubowania. Ślubowanie może być złożone 

z dodaniem zdania: „tak mi dopomóż Bóg”. Przed złożeniem ślubowania proszę 

obecnych na sesji: pana sędziego Rafała Wagnera, przewodniczącego Miejskiej 

Komisji Wyborczej oraz panią Alicję Zawgorodną, zastępczynię 

przewodniczącego Miejskiej Komisji Wyborczej, o wręczenie prezydentowi panu 

Rafałowi Trzaskowskiemu zaświadczenia o wyborze na prezydenta m.st.  

Warszawy. Zapraszam Państwa.  

(Skandowanie z sali: Prezydent do roboty za trzy tysiące złotych!) 
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Przewodnicząca Rady m.st. Warszawy Ewa Malinowska-Grupińska: 

Szanowni Państwo, chciałabym teraz poprosić wszystkich Państwa o powstanie i 

proszę o wprowadzenie Sztandaru m.st. Warszawy. Zanim odczytam treść roty, 

wysłuchamy Hejnału Warszawskiego.  

(Trębacze odegrali Hymn Warszawski) 

Przewodnicząca Rady m.st. Warszawy Ewa Malinowska-Grupińska: Panie 

Prezydencie, Szanowni Państwo, odczytam teraz treść roty i proszę Pana 

Prezydenta o powtarzanie kolejnych sekwencji. „Obejmując urząd Prezydenta 

m.st. Warszawy...  

Prezydent m.st. Warszawy Rafał Trzaskowski: Obejmując urząd Prezydenta 

m.st. Warszawy… 

Przewodnicząca Rady m.st. Warszawy Ewa Malinowska-Grupińska: 

…uroczyście ślubuję… 

Prezydent m.st. Warszawy Rafał Trzaskowski: …uroczyście ślubuję… 

Przewodnicząca Rady m.st. Warszawy Ewa Malinowska-Grupińska: …że 

dochowam wierności prawu…  

Prezydent m.st. Warszawy Rafał Trzaskowski: …że dochowam wierności 

prawu… 

Przewodnicząca Rady m.st. Warszawy Ewa Malinowska-Grupińska: …a 

powierzony mi urząd… 

Prezydent m.st. Warszawy Rafał Trzaskowski: …a powierzony mi urząd…  

Przewodnicząca Rady m.st. Warszawy Ewa Malinowska-Grupińska: 

…sprawować będę tylko dla dobra publicznego…  
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Prezydent m.st. Warszawy Rafał Trzaskowski: …sprawować będę tylko dla 

dobra publicznego…  

Przewodnicząca Rady m.st. Warszawy Ewa Malinowska-Grupińska: …i 

pomyślności mieszkańców m.st. Warszawy.”. 

Prezydent m.st. Warszawy Rafał Trzaskowski: …i pomyślności mieszkańców 

m.st. Warszawy. 

Przewodnicząca Rady m.st. Warszawy Ewa Malinowska-Grupińska: 

Szanowni Państwo, dostojni goście, stwierdzam, że pan Rafał Trzaskowski, 

prezydent m.st. Warszawy, objął swój urząd.  

(Oklaski z widowni) 

Przewodnicząca Rady m.st. Warszawy Ewa Malinowska-Grupińska: Proszę, 

żebyście Państwo jeszcze pozostali stojąc i bardzo proszę o wyprowadzenie 

sztandaru m.st. Warszawy.  

(Poczet sztandarowy wyprowadził Sztandar m.st. Warszawy) 

Przewodnicząca Rady m.st. Warszawy Ewa Malinowska-Grupińska: A teraz 

uprzejmie proszę pana prezydenta Rafała Trzaskowskiego o zabranie głosu.  

Prezydent m.st. Warszawy Rafał Trzaskowski: Szanowna Pani 

Przewodnicząca, Szanowna Rado, Szanowne Warszawianki i Warszawiacy, 

pozwólcie, że zacznę od wielkich gratulacji dla wszystkich radnych ze wszystkich 

klubów. Gratulacje za wasz wynik, za waszą kampanię, za to, że zostaliście 

wybrani. To naprawdę wielka odpowiedzialność, ale również wielki zaszczyt. Mi 

też towarzyszył ten zaszczyt ponownego wyboru na urząd prezydenta m.st. 

Warszawy. Nie muszę nikomu mówić, że to olbrzymia satysfakcja, ale również 

olbrzymie zobowiązanie, ponieważ po pięciu latach, bardzo trudnych latach, nikt 

chyba sobie nie spodziewał, nikt się nie spodziewał tego, jak trudne będzie te pięć 
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lat, ile nas kryzysów spotka, mieszkanki i mieszkańcy poparli moją 

dotychczasową politykę i już w pierwszej turze głosowania dali mi mandat do 

kontynuacji tej polityki, którą prowadziłem wraz z Radą m.st. Warszawy. 

Rzeczywiście tak się stało, że 7 kwietnia warszawianki i warszawiacy nie 

zagłosowali za zmianą, tylko za kontynuacją i nie za rewolucją, tylko za 

kontynuowaniem przemyślanego planu działań. I to powinna być dla nas 

wszystkich dosyć ważna, istotna wiadomość. Dla mnie to zresztą jest najlepszy 

dowód na to, że w polityce trzeba być konsekwentnym, że trzeba umieć 

rozmawiać i słuchać, jeżeli ktoś tylko rozmawiać chce i żeby również mieć na 

uwadze przyszłość i plan na przyszłość.  

(Okrzyki z sali:….Osiedle Przyjaźń!) 

Prezydent m.st. Warszawy Rafał Trzaskowski: I odniosę się, drodzy państwo, 

do was, bo bardzo żałuję, bo dokładnie ta sama pani, która krzyczy, krzyczała na 

ostatniej sesji i zaprosiłem państwa wtedy do ratusza.  

(Okrzyki z sali:…Osiedle Przyjaźń!) 

Prezydent m.st. Warszawy Rafał Trzaskowski: Jakoś nie chcieliście się 

państwo pojawić, bo mam takie poczucie, że w ogóle nie chcecie o niczym 

rozmawiać, tylko chcecie sobie pokrzyczeć, drodzy państwo. Odbyły się cztery 

spotkania na temat osiedla Przyjaźń. Bardzo konkretne propozycje.  

(Okrzyki z sali…) 

Prezydent m.st. Warszawy Rafał Trzaskowski: Proszę nie opowiadać, że ktoś 

kogoś chce eksmitować. I teraz, drodzy państwo, albo chcecie załatwić problem, 

a ten problem jest rzeczywiście, mimo że jak wiecie, ten grunt nie należy do 

miasta i są konkretne propozycje na stole. I prosiłbym, żebyście tylko nie 

opowiadali, że ktoś kogoś chce eksmitować i chcecie przyjść do ratusza albo 

chcecie jak zwykle tylko i wyłącznie pokrzyczeć. Więc to jest decyzja do was.  
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(Okrzyki z sali…) 

Prezydent m.st. Warszawy Rafał Trzaskowski: Ja przez ostatnie 6 lat 

przyzwyczaiłem się do tego, że wszyscy mnie przekrzykiwali. I naprawdę mam 

dosyć donośny głos. Więc albo chcecie państwo załatwić problem, zapraszam, bo 

problem rzeczywiście jest poważny, albo chcecie krzyczeć, możecie krzyczeć.  

(Okrzyki z sali…) 

Prezydent m.st. Warszawy Rafał Trzaskowski: Szkoda, że was nie było, że nie 

mieliście odwagi, żeby ostatnim razem po krzyczeniu przyjść do ratusza i 

porozmawiać.  

(Okrzyki z sali…) 

Prezydent m.st. Warszawy Rafał Trzaskowski: Bo nie chcecie rozmawiać, 

drodzy państwo. (Oklaski) 

(Okrzyki z sali…) 

Prezydent m.st. Warszawy Rafał Trzaskowski: Ja się do krzyków 

przyzwyczaiłem, droga pani. Może pani krzyczeć, ile pani chce.  

(Okrzyki z sali:… sesji nadzwyczajnej… sesji nadzwyczajnej!) 

Prezydent m.st. Warszawy Rafał Trzaskowski: To już zostało państwu 

wyjaśnione a propos procedur, więc chwila zastanowienia. Drodzy państwo, 

proszę bardzo. Więc tak jak mówiłem państwu na początku. Konsekwencja, 

gotowość do dialogu, jeżeli ktoś chce ten dialog podjąć. Zawsze absolutnie tak.  

(Okrzyki z sali…) 

Prezydent m.st. Warszawy Rafał Trzaskowski: Takie są dokładnie prawidła 

demokracji. Nie rozumiem nawet co państwo krzyczycie, więc prosiłbym o 
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odrobinę dykcji. Ja państwa zaprosiłem. Chcę z państwem rozmawiać. Chcecie 

krzyczeć czy chcecie rozmawiać? Dlatego właśnie zapraszam absolutnie 

wszystkich do współpracy, tych, którzy chcą współpracować, ponieważ ja się…  

(Okrzyki z sali…) 

Prezydent m.st. Warszawy Rafał Trzaskowski: wsłuchałem w wasze postulaty, 

które były zgłaszane podczas całej kampanii wyborczej, dosyć długiej. I 

wsłuchiwałem się również w te postulaty, które oczywiście padały ze strony PiS-

u, ze strony Lewicy. Uważam, że w tej dyskusji padło dosyć sporo interesujących, 

interesujących opinii dotyczących samego miasta. Chociaż tak naprawdę 

wszystko skupiło się raczej na tempie wprowadzania zmian. Niektórzy uważają, 

że to tempo było zbyt szybkie, inni uważali, że to tempo było zbyt wolne. 

Natomiast jeżeli chodzi o te najważniejsze spory co do tych propozycji, które 

zostały przedstawiane w toku kampanii wyborczej i o których dzisiaj mówię, 

wydaje mi się, że co do większości z nich, dotyczących takich kwestii jak 

bezpieczeństwo, dotyczących takich kwestii jak transport publiczny, jak kwestie 

dotyczące opieki senioralnej, jesteśmy w stanie się porozumieć. I dlatego właśnie, 

jeżeli chodzi o zmienianie Warszawy, bardzo istotne jest to, żeby się zastanowić, 

jak to robić wspólnie, ponieważ w pewnym sensie dobre propozycje, jestem o tym 

absolutnie głęboko przekonany, nie mają barw politycznych. Dobre pomysły to 

są po prostu dobre pomysły i dlatego warto o nich rozmawiać. Natomiast 

oczywiście pozostaje zawsze kwestia, o czym też kilka słów powiem, kwestia 

finansowania. Jesteśmy na szczęście na dobrej drodze, dlatego że mamy szansę 

na to, że będziemy mieli zupełnie nowy sposób finansowania samorządów. 

Szanowna Rado, Szanowni Państwo, jak wspomniałem, mieszkańcy oczekują 

kontynuacji, więc ja będę dalej wspierał transformację Warszawy w stronę miasta 

nowoczesnego, zielonego, ale również, i to co najważniejsze, miasta, w którym w 

samym centrum wszystkich działań jest człowiek.  
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(Okrzyki z sali…) 

Prezydent m.st. Warszawy Rafał Trzaskowski: I to jest absolutnie sprawa 

fundamentalna. Miasta, które będzie posiadało zupełnie nowe centrum, jestem z 

tego bardzo dumny i dla mnie to jest sprawa absolutnie fundamentalna, żeby 

centrum tętniło życiem. i promieniowało swoją dobrą energią na całą Warszawę.  

(Okrzyki z sali…) 

Prezydent m.st. Warszawy Rafał Trzaskowski: I jest szansa, że w przeciągu 

najbliższych miesięcy dokładnie będziemy w stanie tego typu centrum realizować 

i budować. Miasta, w którym wszyscy będą się czuli dobrze…  

(Okrzyki z sali…) 

Prezydent m.st. Warszawy Rafał Trzaskowski: …niezależnie od tego skąd 

pochodzą, niezależnie od tego jaki mają wiek, niezależnie również od tego czy są 

w stanie konfrontować się z tymi wyzwaniami na co dzień, czy potrzebują opieki, 

czy potrzebują pomocy, czy potrzebują po prostu wysłuchania. Ale wśród 

wszystkich tych działań, o których mówiłem, jest oczywiście kilka tematów, które 

są absolutnie kluczowe i którym będę nadawał szczególny priorytet. I to przede 

wszystkim bezpieczeństwo. Myślę, że co do tego wszyscy się zgodzimy. 

Warszawa jest miastem bezpiecznym, nie tylko na tle innych dużych stolic, ale 

po prostu daje poczucie bezpieczeństwa…  

(Okrzyki z sali…) 

Prezydent m.st. Warszawy Rafał Trzaskowski: …Żyjemy jednak w czasach, 

w których bezpieczeństwo niestety, drodzy państwo, nie jest raz na zawsze.  

(Okrzyki z sali…) 
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Prezydent m.st. Warszawy Rafał Trzaskowski: Miasto żyje, rozwija się i 

rośnie.  

(Okrzyki z sali…) 

Prezydent m.st. Warszawy Rafał Trzaskowski: Jest nas coraz więcej i stajemy 

się coraz bardziej różnorodni.  

(Okrzyki z sali…) 

Prezydent m.st. Warszawy Rafał Trzaskowski: Wzrost listy mieszkańców to 

w pewnym sensie dowód atrakcyjności Warszawy, ale także wyzwanie i o tym 

trzeba sobie jasno powiedzieć. To jest wyzwanie dla nas wszystkich, to jest 

wyzwanie dla Policji, to jest wyzwanie dla Straży Miejskiej, no i oczywiście 

również wyzwanie dla wszystkich innych służb. Bezpieczeństwo również, drodzy 

państwo, i o tym proszę nie zapominać, wiąże się z konsekwencjami zmiany 

klimatu. Upałów, ulew, huraganów, które przynoszą nowe zagrożenia dla nas 

wszystkich, dla infrastruktury miejskiej, no i oczywiście samych mieszkańców. 

Nie muszę też nikomu przypominać, że trwa wojna w Ukrainie, która wygnała z 

Ukrainy miliony uchodźców, którzy bardzo często szukali wsparcia, ochrony 

właśnie w Polsce, a niestety Rosja nie przestaje grozić całemu światu 

zachodniemu.  

(Okrzyki z sali…) 

Prezydent m.st. Warszawy Rafał Trzaskowski: I właśnie w takim kontekście, 

drodzy państwo, Warszawa musi radzić sobie i musi traktować bezpieczeństwo 

jako absolutny priorytet. Będziemy nie tylko dalej rozwijać systemy miejskiego 

monitoringu, inwestować w Straż Miejską i blisko współpracować z Policją oraz 

Państwową Strażą Pożarną.  

(Okrzyki z sali…) 
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Prezydent m.st. Warszawy Rafał Trzaskowski: Będziemy także rozwijać 

programy, inwestycje, które uczynią nasze mieszkania, całą naszą infrastrukturę 

odporną na wszelkie kryzysy. I które oczywiście usprawnią również koordynację 

służb.  

(Okrzyki z sali: Więcej mieszkań, nie Policji!) 

Prezydent m.st. Warszawy Rafał Trzaskowski: Lekcje pandemii i samego 

kryzysu uchodźczego nie powinny być marnowane.  

(Okrzyki z sali: Więcej mieszkań, nie Policji!) 

Prezydent m.st. Warszawy Rafał Trzaskowski: Cieszę się, że po drugiej 

stronie, a mianowicie po stronie rządowej, mamy partnera, żeby pracować nad 

ustawą o obronie cywilnej, która da nam ramę prawnej narzędzia do rozwoju 

systemu ochrony ludności. Ten program, który razem z Radą przyjęliśmy, 

„Warszawa chroni”, w poprzedniej kadencji jest tylko początkiem tych 

najważniejszych zmian, które, jak wierzę, staną się punktem odniesienia dla 

innych miast w całej Polsce. Drugim bardzo istotnym priorytetem, i o tym już 

mówiłem wielokrotnie i to sygnalizowałem, jest oczywiście kwestia 

odbudowania systemu finansowania samorządów. Słyszeliście to państwo z 

moich ust wiele razy, ale wszyscy wiemy, jak wyglądała sytuacja finansowa 

miasta w momencie, kiedy zabierano warszawiakom i warszawiankom 11 

miliardów złotych. Oczywiście tej dziury nie da się łatwo zapełnić czy 

odbudować. Tych pieniędzy tak łatwo nie odzyskamy, natomiast musimy 

zbudować fundament finansowy dla miasta. Bez nowego systemu finansowania 

samorządów, który uwzględniać będzie wszelkie potrzeby, te związane z 

transportem publicznym, zieloną transformacją, czy w końcu ze starzeniem się 

społeczeństwa, trudno nam będzie sobie poradzić ze wszystkimi wyzwaniami, 

które przed nami stają. Bez nowego systemu finansowania samorządów, nie 

będziemy w stanie dostarczać usług na tym poziomie, który oczekiwany jest przez 
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mieszkańców. Dlatego też zrobimy absolutnie wszystko, aby wykorzystać środki 

z KPO. Nie jest to proste i niestety nie ma na to dużo czasu, niestety, ale działamy 

i oczywiście również wykorzystamy fundusze z nowej perspektywy finansowej 

Unii Europejskiej. Ale wiemy, że o bogacenie się miasta ma też swoją drugą 

stronę. W perspektywie dekady z tych środków Unii Europejskiej dla Warszawy 

będzie niestety coraz mniej, bo Warszawa się bogaci i w związku z tym musimy 

się skoncentrować przede wszystkim na tym, aby te środki dobrze wydawać. 

Myślę, że zresztą tego samego zdania będą urzędnicy instytucji unijnych, którzy 

będą nas w przyszłym roku tłumnie odwiedzać w związku z tym, że Polska będzie 

przewodniczyła w Radzie Unii Europejskiej. Ale na przyszłość musimy mieć 

nowy system finansowania samorządów oparty na dochodzie, który będzie 

oderwany od tych doraźnych decyzji rządu po to, żeby móc dalej inwestować i 

modernizować Warszawę. Tych priorytetów jest znacznie więcej i mówiliśmy o 

nich w toku kampanii wyborczej, bo to oczywiście komunikacja miejska, która 

jest najlepsza w Polsce, jedna z najlepszych w naszej części Europy. To 

oczywiście edukacja, która po tych latach chaosu, które zafundował nam 

poprzedni rząd, ma szansę się odbudować i wzmacniać, a dzięki temu, że w 

Warszawie traktowaliśmy ją tak priorytetowo, w naszym mieście rozwija się tak 

dobrze, co zresztą potwierdzają wyniki naszych uczniów. To oczywiście kwestia 

zdrowia.  

(Okrzyki z sali…) 

Prezydent m.st. Warszawy Rafał Trzaskowski: Kwestia zdrowia, która jest 

niesłychanie istotna. Warszawa odpowiada za 10 szpitali, za 120 przychodni i też 

robimy absolutnie wszystko, żeby radzić sobie z tym kryzysem, który w Polsce 

mamy, zwłaszcza jeżeli chodzi o zdrowie psychiczne.  

(Okrzyki z sali…) 
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Prezydent m.st. Warszawy Rafał Trzaskowski: To kwestia epoki nad 

seniorami. Sprawa fundamentalna absolutnie i rzeczywiście tutaj Warszawa może 

być podawana jako absolutny wzór. No i również, drodzy państwo, czyste 

powietrze i kwestia zieleni. Walka o czyste powietrze… 

(Okrzyki z sali…) 

Prezydent m.st. Warszawy Rafał Trzaskowski: …jest absolutnym priorytetem 

dla nas wszystkich i cieszymy się też z tego, że miasto się powoli zazielenia. Nie 

zapominamy także o prawach kobiet, sprawie absolutnie fundamentalnej. 

Pamiętacie państwo, że ja w poprzedniej kadencji od tego zaczynałem. Od tego, 

żeby zbudować pierwszy w Polsce i jedyny do tej pory program darmowych 

żłobków, ale o to również, żeby dbać o równość wynagrodzeń, żeby dbać o to, 

żeby kobiety mogły się domagać swoich praw i również były traktowane w 

sposób poważny i godny w warszawskich szpitalach, mimo tego 

średniowiecznego prawa antyaborcyjnego, które było wprowadzane. I tak, drodzy 

państwo, powiem na końcu również o priorytecie, który był bardzo ważny dla 

Lewicy, a mianowicie o kwestii mieszkań. Jeżeli, państwo być może nie 

pamiętacie, jaką mieliśmy sytuację lata temu, dzisiaj do eksmisji dochodzi w 

sytuacjach absolutnie ekstremalnych przy zarządzeniu sądu. My robimy 

absolutnie wszystko, żeby pomagać wszystkim tym, którzy tej pomocy 

potrzebują.  

(Okrzyki z sali…) 

Prezydent m.st. Warszawy Rafał Trzaskowski: Nie będziemy sprzedawali, nie 

będziemy sprzedawali, nie będziemy sprzedawali zasobu komunalnego, mimo że 

niektórzy chcą. Będziemy ten zasób komunalny wzmacniać.  

(Okrzyki z sali…) 
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Prezydent m.st. Warszawy Rafał Trzaskowski: Tak jak za ostatnich lat udało 

nam się 12 tysięcy dodatkowych mieszkań oddać, 3 tysiące są w budowie. Jestem 

absolutnie gotów, w momencie kiedy sytuacja budżetowa miasta się poprawi, 

wzmacniać te działania. Oczywiście jasno sobie powiedzmy, ja o tym mówiłem 

w kampanii wyborczej, że żadne miasto nie ma stuprocentowego wpływu na 

kształtowanie się cen na rynku mieszkaniowym. Natomiast na pewno mamy 

możliwość rozwijania oferty dla tych, których nie stać na kupno czy wynajem 

mieszkania. Myślę tu przede wszystkim również o tych osobach, które pracują na 

rzecz miasta, o naszych nauczycielach, o naszych policjantach, strażnikach 

miejskich czy pracownikach komunikacji miejskiej. I właśnie dlatego będziemy 

wzmacniali zasób komunalny, właśnie dlatego będziemy również budowali 

mieszkania na wynajem. I ja liczę tutaj po pierwsze na większe i zwiększone 

finansowanie funduszu dopłat Banku Gospodarstwa Krajowego, z którego 

korzystamy. Mam nadzieję, że teraz będziemy korzystali jeszcze szybciej. Będzie 

nam łatwiej, mam nadzieję, drodzy państwo, jeżeli chodzi o instytucje, które są 

wspierane przez rząd i liczę tutaj również na współpracę wszystkich tych, którym 

na tym zależy. I wszyscy, którzy naprawdę chcą rozmawiać, którzy są zapraszani 

na rozmowy, którzy chcą podjąć jakiś temat, traktuję bardzo, bardzo poważnie. A 

oczywiście demokracja również polega na tym, że można pokrzyczeć… 

(Okrzyki z sali…) 

Prezydent m.st. Warszawy Rafał Trzaskowski:  …w każdej możliwej intencji, 

drodzy państwo. Szanowna Rado i szanowne warszawianki i warszawiacy. Przed 

nami kolejna kadencja, kolejne pięć lat. Chciałbym wierzyć, że nie przyniesie ona 

tylu kryzysów, co te ostatnie pięć lat i tylu wyzwań, co miniona, bardzo trudna 

kadencja. Miałem tutaj napisane, że również liczę na trochę mniej emocji, ale 

widać, że różnie to będzie. Czy będzie więcej spokoju? Zobaczymy. Ja mam 

nadzieję, że będziemy się mogli skoncentrować po prostu na rozwiązywaniu 

problemów, bo to jest dzisiaj najważniejsze. Cieszę się również z tego, że każdy 
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może w tej debacie wziąć udział. Nauczony doświadczeniem powiem tylko jedno, 

że te ostatnie pięć lat nauczyły nas chyba wszystkich, że nie jesteśmy w stanie 

zgadnąć jakie pojawią się przed miastem szanse, ale jakie również się pojawią 

wyzwania. Nie wiemy co się może wydarzyć, musimy być odpowiedzialni na 

wszelkie kryzysy, ale w związku z tym musimy również podejmować 

odpowiedzialne działania traktować głównie priorytetowo to, co najważniejsze. 

Musimy być w ciągłej gotowości. Musimy się wzajemnie słuchać, co wcale nie 

jest łatwe przy zgiełku miasta. No i musimy współpracować po to, żeby 

przekształcać Warszawę w najlepsze miasto do życia. Bo Warszawa dokładnie 

takie ma aspiracje. Takie aspiracje mają warszawianki i warszawiacy. I myślę, że 

razem ponad podziałami politycznymi, zwłaszcza w momencie, kiedy chociaż 

część tych emocji politycznych opadnie, będziemy w stanie współpracować. 

Będziemy w stanie razem odpowiadać na te najważniejsze wyzwania przez te 

najbliższe lata. Chciałem bardzo podziękować za te ostatnie lata współpracy i 

oczywiście życzyć nam wszystkim, żeby ta współpraca między nami przez te 

najbliższe lata układała się w sposób jak najbardziej harmonijny. I jeszcze raz, 

drodzy Państwo, wszystkim tym, którzy zostali wybrani na ten bardzo zaszczytny 

urząd. Jesteście radnymi m.st. Warszawy. Wielkie, olbrzymie gratulacje dla tych, 

którzy radnymi byli przez ostatnie wiele kadencji, którzy mają olbrzymie 

doświadczenie, ale również dla tych wszystkich, którzy po raz pierwszy będą 

reprezentować mieszkańców naszego miasta. Wielka praca przed wami, wielka 

praca przed nami. Mam nadzieję, że ta praca będzie się układała w sposób jak 

najbardziej harmonijny, że bardziej będziemy zainteresowani tym, co mamy sobie 

do powiedzenia, a nie to, co ktoś w danym momencie wykrzyczy albo napisze na 

Twitterze. Dziękuję Państwu bardzo.  

Przewodnicząca Rady m.st. Warszawy Ewa Malinowska-Grupińska: 

Szanowni Państwo, teraz dosłownie 5 minut przerwy technicznej, ponieważ 
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musimy ściągnąć ekran i przejść już do pracy, więc też taki moment może dla 

dziennikarzy. Dziękuję Panie Prezydencie.  

(Po przerwie) 

Przewodnicząca Rady m.st. Warszawy Ewa Malinowska-Grupińska: 

Przechodzimy zatem do kolejnego punktu obrad. Jest to projekt uchwały w 

sprawie ustalenia liczby wiceprzewodniczących Rady m.st. Warszawy, druk 

numer 2. Oba czytania tego projektu będą miały miejsce na sesji. Uprzejmie 

informuję, że zgodnie z artykułem 19 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym Rada 

wybiera ze swojego grona od jednego do trzech wiceprzewodniczących, Z uwagi 

na taki zapis ustawowy istnieje potrzeba określenia w uchwale Rady m.st. 

Warszawy liczby wybieranych wiceprzewodniczących. Otwieram pierwsze 

czytanie. W imieniu wnioskodawców projekt uchwały przedstawi 

przewodniczący Jarosław Szostakowski. Zapraszam pana radnego.  

Radny Jarosław Szostakowski: Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo, 

chciałbym zgłosić projekt uchwały, który przewiduje liczbę 

wiceprzewodniczących dwa. Dlaczego dwa, a nie trzy, jak dopuszcza ustawa o 

samorządzie gminnym i Statut m.st. Warszawy? Dlatego, że trwają konsultacje 

międzyklubowe. My dzisiaj jako Koalicja Obywatelska nie jesteśmy pewni, kogo 

w tych konsultacjach powinniśmy poprzeć. Dlatego proponujemy takie 

rozwiązanie. Klub Koalicji Obywatelskiej zgłosi dwóch kandydatów na te dwa 

miejsca. Bardzo dziękuję.  

Przewodnicząca Rady m.st. Warszawy Ewa Malinowska-Grupińska: Bardzo 

dziękuję. Czy są wystąpienia klubowe? Czy jest wystąpienie klubowe z radnych 

Koalicji Obywatelskiej? Rozumiem, że już nie. Pan Dariusz Figura w imieniu 

Klubu Prawo i Sprawiedliwość. Zapraszam.  
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Radny Dariusz Figura: Szanowni państwo, szanowni radni, szanowni 

mieszkańcy, tak jak już wspomniałem, to przy wyborze przewodniczącej my 

jesteśmy za utrzymaniem elementarnych standardów, jeśli chodzi o podział 

funkcji w Radzie. Coś takiego, jak parytet powinno funkcjonować. Przypominam, 

że ponad pięć lat temu została wybrana przewodnicząca pani Ewa Malinowska-

Grupińska oraz dwóch wiceprzewodniczących z dwóch klubów, które wtedy były 

w Radzie, czyli Koalicji Obywatelskiej i Prawa i Sprawiedliwości. W związku z 

tym w tej sytuacji obecnej zgłaszamy poprawkę do druku numer 2, która zmienia 

liczbę 2 na liczbę 3, tak żeby Rada m. st. Warszawy miała możliwość wyboru 

trzech wiceprzewodniczących Rady ze wszystkich trzech klubów 

reprezentowanych w Radzie, czyli Koalicji Obywatelskiej, Prawa i 

Sprawiedliwości oraz Klubu Lewica – Miasto Jest Nasze – Razem. Jest to 

naturalny element demokracji, że musi istnieć jakieś grono, które jest w stanie 

omawiać trudne tematy, szukać porozumienia tam, gdzie to jest możliwe w 

najważniejszych sprawach dla miasta. Oczywiście jest też element praktyczny. 

Sprawowanie funkcji przewodniczącego czy przewodniczącej rady zapewnia 

wsparcie organizacyjne w postaci pokoju, sekretariatu. Dla funkcjonowania 

każdego klubu jest to rzecz dosyć oczywista, bardzo wskazana i bardzo ułatwia 

pracę. Zdaję sobie sprawę, że Klub Koalicji Obywatelskiej prowadzi rozmowy 

tylko z Lewicą. Zdaję sobie sprawę z sytuacji politycznej. My oczywiście, 

niezależnie od zgłaszania tej poprawki, równocześnie też wystąpimy. Zdaję sobie 

sprawę, że z nami nikt nie rozmawia o udostępnieniu na wyłączny użytek Klubu 

Prawa i Sprawiedliwości pokoju wraz z obsługą administracyjną jako 

elementarny sposób funkcjonowania największego klubu opozycji w Radzie. W 

mieście, które zatrudnia ponad 8 tysięcy urzędników, ma kilka tysięcy metrów 

powierzchni użytkowej. Rozumiem wasze standardy wykluczania, bo miasto jest 

dla wszystkich, tylko ma ten dopisek ośmiu gwiazdek. My tego nie popieramy. 

Zgłaszamy poprawkę o zwiększeniu liczby wiceprzewodniczących do trzech.  
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Przewodnicząca Rady m.st. Warszawy Ewa Malinowska-Grupińska: Bardzo 

dziękuję. Pan Jarosław Szostakowski.  

Radny Jarosław Szostakowski: Panie przewodniczący, ja tylko jednego zdania 

nie powiedziałem. Wygłaszając moje wystąpienie w imieniu wnioskodawców, 

oczywiście jak tylko negocjacje międzyklubowe się zakończą, my będziemy 

wnioskowali o rozszerzenie prezydium do trzech osób i będziemy stawiali 

wniosek, żeby trzeci wiceprzewodniczący nie był z Klubu Koalicji 

Obywatelskiej. Bardzo dziękuję.  

Przewodnicząca Rady m.st. Warszawy Ewa Malinowska-Grupińska: Bardzo 

dziękuję. Czy Klub radnych Lewica – Miasto Jest Nasze – Razem wystąpienie 

klubowe? Nie. Dziękuję bardzo. Czy są jakieś zgłoszenia indywidualne? Nie 

widzę. Zamykam pierwsze czytanie. Przystępujemy do drugiego czytania. Czy są 

zgłoszenia w ramach wystąpień klubowych? Klub Koalicja Obywatelska? Nie. W 

ramach drugiego czytania. Klub Radnych PiS? Nie. I Klub Radnych Lewica – 

Miasto Jest Nasze – Razem, jak rozumiem nie? I wystąpienie indywidualne w tym 

punkcie też nie widzę. Dziękuję bardzo. W takim razie. Czy może ja bym nie 

chciała już robić przerwy, tylko musimy tę poprawkę zaparafować, bo dostaliśmy 

ją bez parafek. Momencik, poproszę po prostu, bo żeby głosować musimy mieć, 

musimy spowodować, aby formalnością stało się zadość. Parafuje dla nowych 

radnych, parafuje biuro prawne i parafuje skarbnik. Każdą poprawkę. Jak 

będziecie państwo przygotowywali, to proszę też pamiętać, żeby wcześniej takie 

parafy zdobyć. Szanowni państwo, zatem przechodzimy do głosowania. Najpierw 

głosujemy poprawkę zgłoszoną przez pana radnego Figurę w imieniu Klubu PiS. 

W paragrafie pierwszym liczbę 2 zamienia się na 3. Kto z państwa radnych jest 

za tą poprawką, kto jest przeciw, kto się wstrzymał? Za 18, przeciw 38, 2 osoby 

się wstrzymały, zatem nie przyjęliśmy tej poprawki. Przechodzimy zatem proszę 

Państwa do głosowania projektu uchwały w pierwotnym brzmieniu. Kto z 

Państwa radnych jest za, kto jest przeciw, kto się wstrzymał? Za 41, przeciw 15, 



40 / 58 
 

3 osoby się wstrzymały. Dziękuję bardzo, przyjęliśmy. Zatem przechodzimy, 

proszę państwa, do kolejnej uchwały w sprawie wyboru wiceprzewodniczących 

Rady m.st. Warszawy, druk numer 3. Oba czytania tego projektu będą miały 

miejsce na sesji. Przypominam, że zgodnie ze statutem wszystkie poprawki, 

autopoprawki można zgłaszać tylko podczas pierwszego czytania w formie 

pisemnej. Otwieram pierwsze czytanie. W imieniu wnioskodawców projektu, 

projekt przedstawi radny Jarosław Szostakowski. Panie przewodniczący, 

zapraszam.  

Radny Jarosław Szostakowski: Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo, 

projekt jest standardowy w sprawie wyboru wiceprzewodniczących Rady. Jeżeli 

byłyby jakieś pytania, ja będę się starał na nie odpowiedzieć. Bardzo dziękuję. 

Przewodnicząca Rady m.st. Warszawy Ewa Malinowska-Grupińska: 

Zapraszam pana Dariusza Figurę w rozumiem w imieniu... A przepraszam bardzo, 

czy Klub Koalicji Obywatelskiej... To bardzo proszę, ale bardzo proszę. 

Przepraszam bardzo.  

Radny Jarosław Szostakowski: Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo, w 

imieniu Klubu Koalicji Obywatelskiej chciałbym zgłosić na 

wiceprzewodniczących Rady m. st. Warszawy panią radną Magdalenę Roguską i 

pana radnego Sławomira Potapowicza. Oboje państwo radni byli 

wiceprzewodniczącymi w poprzedniej kadencji. W naszym przekonaniu 

wykonywali dobrze te funkcje. Pani radna Roguska jest radną już 18 lat. Najpierw 

ma doświadczenia w Radzie Dzielnicy, teraz w Radzie Miasta, drugą kadencję, 

również nie mniejsze doświadczenie samorządowe ma pan radny Potapowicz. 

Myślę, że są właściwymi kandydatami na te funkcje. Bardzo dziękuję.  

Przewodnicząca Rady m.st. Warszawy Ewa Malinowska-Grupińska: Bardzo 

dziękuję. Pan Dariusz Figura w imieniu Klubu PiS, jak rozumiem?  
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Radny Dariusz Figura: W imię Klubu Prawa i Sprawiedliwości mam 

przyjemność zgłosić panią radną Alicję Żebrowską na stanowisko 

wiceprzewodniczącej Rady m.st. Warszawy. Ala sprawuje funkcję w Radzie m. 

st. Warszawy już teraz piątą kadencję, a łącznie z Radą Dzielnicy, którą wcześniej 

była w Radzie Dzielnicy, to jest już 22 lata bycia radną dzielnicy m.st.  Warszawy. 

Doświadczenie ogromne. Ala była również wiceprzewodniczącą w poprzedniej 

kadencji. Szanowni Państwo, poparcie dwóch kandydatów Platformy 

Obywatelskiej oznacza, że w Radzie m.st. Warszawy jeden z klubów będzie 

pozbawiony wiceprzewodniczącego Rady, czego nie było w najnowszej historii 

samorządu warszawskiego. Dziękuję.  

Przewodnicząca Rady m.st. Warszawy Ewa Malinowska-Grupińska: 

Dziękuję bardzo. Czy Klub Lewica – Miasto Jest Nasze – Razem wystąpienie 

klubowe? Nie. Dziękuję bardzo. W takim razie jeszcze pytam, czy ktoś chce się 

zgłosić indywidualnie do tej dyskusji? Nie widzę. Proszę Państwa, w takim razie, 

jak rozumiem, są to wszyscy kandydaci na funkcję wiceprzewodniczących Rady. 

Jeśli tak, to chciałabym prosić, żeby każda z tych osób zgłoszonych po kolei do 

mikrofonu wyraziła zgodę na kandydowanie. Pani Magdalena Roguska, bardzo 

proszę.  

Radna Magdalena Roguska: Wyrażam zgodę.  

Przewodnicząca Rady m.st. Warszawy Ewa Malinowska-Grupińska: Bardzo 

dziękuję. Pan Sławomir Potapowicz, zapraszam.  

Radny Sławomir Potapowicz: Wyrażam zgodę.  

Przewodnicząca Rady m.st. Warszawy Ewa Malinowska-Grupińska: I pani 

Alicja Żebrowska, zapraszam.  

Radna Alicja Żebrowska: Wyrażam zgodę.  
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Przewodnicząca Rady m.st. Warszawy Ewa Malinowska-Grupińska: Bardzo 

dziękuję. Zamykam pierwsze czytanie. Przystępujemy do drugiego czytania. Czy 

w ramach drugiego czytania są wystąpienia klubowe? Nie widzę zgłoszeń. Czy 

są wystąpienia indywidualne? Nie widzę zgłoszeń. Mam w takim razie wybraną 

już komisję skrutacyjną. W celu przygotowania przez nią kart do głosowania 

tajnego ogłaszam dziesięciominutową przerwę w obradach.  

(Po przerwie) 

Przewodnicząca Rady m.st. Warszawy Ewa Malinowska-Grupińska: Zatem 

poproszę Panią Przewodniczącą Komisji Skrutacyjnej o przedstawienie zasad 

głosowania tajnego, a następnie proszę Komisję o przeprowadzenie tegoż 

głosowania.  

Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej Iwona Wujastyk: Szanowni Państwo, 

Komisja Skrutacyjna przygotowała już karty do głosowania dotyczące 

głosowania tajnego przy wyborze wiceprzewodniczących Rady m.st. Warszawy. 

Przeczytam Państwu najpierw zasady głosowania tajnego przy wyborze 

wiceprzewodniczących w takiej sytuacji, w której mamy zgłoszonych więcej 

kandydatów niż wynika z przyjętej przez Radę Miasta miejsc. Głosowanie jest 

tajne. Głosowanie odbywa się przy obecności co najmniej połowy ustawowego 

składu Rady. U nas to jest 30 radnych. Komisja Skrutacyjna wydaje radnym karty 

do głosowania według alfabetycznej listy obecności, a radny podpisem 

potwierdza pobranie karty do głosowania. Po wypełnieniu karty do głosowania 

radny wrzuca kartę do urny. Na karcie do głosowania kandydaci na funkcję 

wiceprzewodniczących Rady m.st. Warszawy uszeregowani są w porządku 

alfabetycznym. W wierszu z nazwiskiem kandydata z prawej strony karty 

znajduje się kratka, w której radny poprzez wstawienie znaku X opowiada się za 

wyborem danego kandydata. Pozostawiając kratkę pustą, radny opowiada się 

przeciwko wyborowi tego kandydata. Oddanie karty czystej bez wyboru żadnego 
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kandydata oznacza, że radny opowiedział się przeciw wszystkim kandydatom. 

Postawienie znaku X przy więcej niż dwóch kandydatach oznacza głos nieważny. 

Kandydat zostaje wybrany przy zachowaniu bezwzględnej większości głosów 

ważnych. Komisja skrutacyjna sporządza protokół, w którym podaje wynik 

głosowania tajnego. Komisja skrutacyjna odnotowuje w protokole wszelkie 

zdarzenia odbiegające od ogólnie przyjętych norm, mające miejsce w trakcie 

przeprowadzenia wyborów. To głosowanie będzie przebiegało w sposób podobny 

do poprzedniego głosowania tajnego. Tym razem pani radna Sandra Spinkiewicz 

odczyta po kolei nazwiska wszystkich radnych, Pan radny Jarosław Jóźwiak jest 

odpowiedzialny za przyjęcie państwa podpisów na drugiej liście. Pan radny 

Damian Kowalczyk przekaże państwu karty do głosowania, a ja i pani radna 

Karolina Zioło-Pużuk będziemy się przyglądać i czuwać nad sprawnym 

przebiegiem głosowania.  

Radna Sandra Spinkiewicz: Szanowni Państwo, a zatem poproszę panią radną 

Annę Auksel-Sekutowicz, pan radny Maciej Binkowski, pan radny Tobiasz 

Bocheński, pani radna Agnieszka Borowska, pan radny Mariusz Budziszewski, 

pan radny Jacek Cieślikowski, pani radna Patrycja Czerska, pani radna Agata 

Diduszko-Zyglewska, pan radny Dariusz Figura i pan radny Filip Frąckowiak, 

pani radna Agnieszka Gierzyńska-Kierwińska, pani radna Magdalena Gogol, pani 

radna Kamila Gołębiowska, pan radny Tomasz Herbich, pani radna Marta 

Jabłońska, pani radna Martyna Jałoszyńska, pani radna Ewy Janczar, pan radny 

Jarosław Jóźwiak, pan radny Marcin Kluś, pani radna Agata Korc, pan radny 

Damian Kowalczyk, pani radna Sylwia Krajewska, pani radna Renata Królak, 

pani radna Joanna Krzemień, pan radny Paweł Lech, pani radna Dorota 

Lutomirska, pani radna Elżbieta Łaniewska, pani radna Melania Łuczak, pani 

przewodnicząca Ewa Malinowska-Grupińska, pan radny Michał Matejka, pan 

radny Piotr Mazurek, pan radny Jan Mencwel, pani radna Beata Michalec, pani 

radna Agnieszka Miękwicz, pan radny Krystian Młynarek, pani radna Anna 
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Nehrebecka-Byczewska, pani radna Renata Niewitecka, pani radna Iwona 

Pawłowska, pan radny Sławomir Potapowicz, pani radna Magdalena Roguska, 

pani radna Zofię Smełka-Leszczyńska, pani radna Barbara Socha, pani radna 

Sandra Spinkiewicz, pani radna Joanna Staniszkis i pan radny Tomasz Sybilski, 

pani radna Marta Szczepańska, pan radny Jarosław Szostakowski, pani radna 

Michalina Szymborska, pan radny Piotr Szyszko, pani radna Grażyna 

Wereszczyńska, pan radny Piotr Wertenstein-Żuławski, pan radny Krystian Wilk, 

pani radna Joannę Wiśniewska-Najgebauer, pani radna Iwona Wujastyk, pani 

radna Agnieszka Wyrwał, pan radny Wojciech Zabłocki, pani radna Justyna 

Zając, pani radna Małgorzata Zakrzewska, pani radna Karolina Zioło-Pużuk, pani 

radna Alicja Żebrowska. Wszyscy wyczytani.  

Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej Iwona Wujastyk: Zapraszamy Państwa 

do oddania głosów, do wrzucenia kart do głosowania do naszej urny. Jeszcze pani 

Alicja. Czy wszyscy państwo oddali już karty? Wydaje mi się, że wszyscy już 

oddali głos. Jeszcze nie wszyscy. Jeszcze raz zapytam, czy już wszyscy państwo 

oddali głos? Wydaje się, że tak. W związku z tym komisja skrutacyjna udaje się 

w kuluary, aby dokonać policzenia oddanych przez państwa głosów.  

Przewodnicząca Rady m.st. Warszawy Ewa Malinowska-Grupińska: Proszę 

państwa, komisja twierdzi, że policzy 4 minuty. Zakładam w takim razie, że 6 

minut przerwy.  

(Po przerwie) 

Przewodnicząca Rady m.st. Warszawy Ewa Malinowska-Grupińska: Bardzo 

proszę, zapraszam Panią Przewodniczącą.  

Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej Iwona Wujastyk: Szanowni Państwo, 

Komisja Skrutacyjna zakończyła liczenie głosów. Pozwólcie Państwo, że 

odczytam protokół Komisji Skrutacyjnej z głosowania tajnego w sprawie wyboru 
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wiceprzewodniczących Rady m.st. Warszawy, przeprowadzonego podczas obrad 

pierwszej sesji Rady m.st. Warszawy 7 maja 2024 roku. Komisja skrutacyjna w 

składzie przewodnicząca Iwona Wujastyk, członkowie Sandra Spinkiewicz, 

Karolina Zioło-Pużuk, Jarosław Jóźwiak i Damian Kowalczyk, stwierdza 

następujące wyniki głosowania tajnego. Ustawowa liczba radnych 60, liczba 

radnych obecnych na sesji 59, liczba przygotowanych kart do głosowania 60, 

liczba wydanych kart do głosowania 59, liczba niewykorzystanych kart do 

głosowania 1. Liczba oddanych kart do głosowania 58, w tym z głosami ważnymi 

58, z głosami nieważnymi 0. W wyniku przeprowadzonego głosowania tajnego 

Komisja Skrutacyjna stwierdza, że poszczególni kandydaci otrzymali następującą 

liczbę głosów. Pan Sławomir Potapowicz – 44 głosy, pani Magdalena Roguska – 

40 głosów, pani Alicja Żebrowska – 17 głosów. Komisja Skrutacyjna stwierdza, 

że wiceprzewodniczącymi Rady m.st. Warszawy zostali wybrani pan Sławomir 

Potapowicz i pani Magdalena Roguska. Podpisani członkowie komisji.  

Przewodnicząca Rady m.st. Warszawy Ewa Malinowska-Grupińska: 

Zapraszamy tutaj, zapraszamy! Dziękuję bardzo. Ja myślę, że byłoby bardzo miło, 

jakby Pani Wiceprzewodnicząca i Pan Wiceprzewodniczący coś do nas 

powiedzieli. Tak? Proszę państwa, jest oczekiwanie społeczne.  

Wiceprzewodnicząca Rady m.st. Warszawy Magdalena Roguska: Pani 

Przewodnicząca, Pani Prezydent, Szanowni Państwo, nie przedłużając, bo już 

sesja trwa trochę, chciałam bardzo serdecznie podziękować za zgłoszenie, za 

wybór, za państwa zaufanie i oczywiście deklaruję intensywną, ciężką pracę i 

współpracę na rzecz mieszkanek i mieszkańców naszego miasta. Dziękuję.  

Wiceprzewodniczący Rady m.st. Warszawy Sławomir Potapowicz: Pani 

Przewodnicząca, Pani Prezydent, Szanowni Państwo, bardzo dziękuję za 

wszystkie oddane na mnie głosy. To dla mnie ogromny zaszczyt i honor, że będę 

mógł Państwa reprezentować w Prezydium Rady m.st. Warszawy. Traktuję swoją 
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rolę, jako rolę techniczną, organizacyjną i do takiej będę chciał sprowadzić swoją 

aktywność w Prezydium Rady Warszawy, a ponieważ wiecie Państwo, że staram 

się mówić szybko i też szybko prowadzić sesję, co zresztą w poprzedniej kadencji 

mieliśmy okazję się przekonać, także teraz zakończę. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca Rady m.st. Warszawy Ewa Malinowska-Grupińska: Bardzo 

gratuluję, dziękuję i cieszę się z takiego wsparcia. Pani Prezydent, zapraszam.  

Zastępczyni Prezydenta m.st. Warszawy Aldona Machnowska-Góra: Pani 

Przewodnicząca, Wysoka Rada, bardzo proszę o włączenie do sesji dwóch 

uchwał, druk nr 4, uchwała w sprawie odwołania Skarbnika m.st. Warszawy i 

druk nr 5, uchwała w sprawie powołania Skarbnika m.st. Warszawy. Proszę też o 

to, żeby obydwa czytania były na sesji.  

Przewodnicząca Rady m.st. Warszawy Ewa Malinowska-Grupińska: Bardzo 

dziękuję. To może tylko woli wyjaśnienia. Proszę Państwa jeżeli chodzi o skład 

zarządu, to pan prezydent powołuje sam swoich zastępców. Natomiast jeżeli 

chodzi o stanowisko skarbnika, to jest taka osoba, którą powołuje lub odwołuje 

Rada m.st. Warszawy. W związku z faktem, że Pan Skarbnik Mirosław Czekaj, 

który jest z nami od wielu lat i jak wszyscy, i to mówię wszyscy, rzeczywiście 

cała Rada przy każdym głosowaniu budżetu dziękowała i mówiła same miłe 

rzeczy Panu Skarbnikowi. Niestety dostał jakieś bardzo poważne zajęcia, nowe, 

inne i zostawia nas. W związku z tym niestety musimy odwołać Pana Skarbnika. 

Dobrze, proszę państwa, mamy w takim razie zgłoszone dwa projekty. Musimy 

je wprowadzić do porządku obrad. Jeżeli państwo radni się oczywiście na to 

zgodzą, bo jeżeli nie, to nie wiem, Panie Skarbniku, jak będzie. Ale jak nie odwoła 

Rada, to nic z tego. Dobrze, proszę Państwa, ja rozumiem, że macie już rozdane 

te projekty uchwały, więc na razie przegłosujemy ich wprowadzenie w tej chwili 

do porządku obrad, a potem, jeżeli je wprowadzimy, to będziemy je procedować. 

W takim razie proponuję, proszę Państwa, wprowadzenie projektu uchwały z 
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druku numer 4 w sprawie odwołania skarbnika m.st. Warszawy. Kto z Państwa 

radnych jest za wprowadzeniem tego punktu, kto jest przeciw, kto się wstrzymał? 

Za 46, przeciw 0, 10 osób się wstrzymało, Panie Skarbniku. W takim razie 

przyjęliśmy oczywiście ten projekt uchwały, że przyjęliśmy go do procedowania 

i przechodzimy do kolejnej uchwały, nr druku 5 w sprawie powołania, bo nie 

możemy być bez skarbnika, proszę państwa. Kto z Państwa jest za prowadzeniem 

pod dzisiejsze obrady punktu o powołaniu Skarbnika m.st. Warszawy? Kto jest 

za, kto jest przeciw, kto się wstrzymał? Za 49, przeciw 0, 9 osób się wstrzymało. 

Dziękuję bardzo. Wprowadziliśmy również ten punkt. Przechodzimy zatem do 

procedowania projektu uchwały w sprawie odwołania Skarbnika. Obydwa 

czytania projektu uchwały będą miały miejsce na sesji. Otwieram pierwsze 

czytanie. Zapraszam Panią Prezydent i proszę o krótkie przedstawienie 

pierwszego.  

Zastępczyni Prezydenta m.st. Warszawy Aldona Machnowska-Góra: 

Szanowni Państwo, tak jak mówiła Pani Przewodnicząca, w związku z tym, że 

wieloletni Skarbnik m.st. Warszawy, bo nie chce tego mówić głośno, ale ja 

powiem, był Skarbnikiem 17 lat, więc niezliczona ilość prezentacji, które Państwo 

wysłuchiwaliście, oglądaliście w trakcie tych wielu sesji. Pan Skarbnik 

zdecydował się na podjęcie innej pracy i de facto złożył już rezygnację spełnienia 

funkcji Skarbnika w mieście stołecznym Warszawa, więc to państwo możecie 

przyjąć tę rezygnację właśnie poprzez przegłosowanie odwołania skarbnika.  

Przewodnicząca Rady m.st. Warszawy Ewa Malinowska-Grupińska: Bardzo 

dziękuję. Czy są wystąpienia klubowe? Czy są wystąpienia indywidualne? Nie 

widzę, zamykam pierwszy czytanie i przystępujemy do drugiego czytania. Czy są 

wystąpienia klubowe, czy są wystąpienia indywidualne? Nie widzę, zatem 

przechodzimy do głosowania. Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem projektu 

uchwały druk numer 4? Kto jest z państwa za, kto jest przeciw, kto się wstrzymał? 

Za 57, przeciw 0, wstrzymała się jedna osoba. No więc niestety ten moment 
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nadszedł. Panie Skarbniku, na pewno poproszę o parę słów, ale też chciałabym 

wręczyć panu w imieniu radnych drobne podziękowanie.  

Pan Mirosław Czekaj: Bardzo dziękuję. Bardzo dziękuję. Bardzo dziękuję Pani 

Przewodniczącej, Państwu Radnym, Przewodniczącemu Klubu, Przewodniczącej 

Komisji Budżetu, moim współpracownikom. Czuję dzisiaj tremę, bo to po raz 

ostatni w tej roli. No i czuję tremę, bo po raz pierwszy bez prezentacji. To dla 

mnie jest wyzwanie. Chciałem Państwu podziękować, a szczególnie tym z 

Państwa, a jest takie grono, które podejmowało uchwałę o powołaniu mnie na 

funkcję Skarbnika Miasta. Było to już dość dawno. Tym Państwa dziękuję. 

Dziękuję też Państwu z klubu opozycyjnego za recenzowanie, bardzo rzetelne też 

pracy moich i moich służb. To też było dla nas ważne, że podlega to ocenie całej 

Rady. Dziękuję bardzo za lata współpracy. Dziękuję.  

Przewodnicząca Rady m.st. Warszawy Ewa Malinowska-Grupińska: 

Szanowni Państwo, zatem przechodzimy do projektu uchwały z druku numer 5 w 

sprawie powołania Skarbnika m.st. Warszawy. Zapraszam Panią Prezydent. 

Prosimy nie dotykać mikrofonu.  

Zastępczyni Prezydenta m.st. Warszawy Aldona Machnowska-Góra: 

Dobrze. Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado. Uchwała nr 2 w sprawie powołania 

Skarbnika m.st. Warszawy dotyczy powołania na funkcję skarbnika pani 

Marzanny Krajewskiej, też Państwu zapewne z wielu komisji znana, ponieważ 

pełniła funkcję zastępczyni Skarbnika m.st. Warszawy i pracowała w urzędzie też 

17 lat. Więc jest doświadczoną osobą, zna cały urząd, wszystkie meandry 

finansowe, ale też razem z zespołem, który wspólnie z Mirosławem Czekajem 

tworzyli przez te lata trzeba powiedzieć, że przeprowadziła miasto, szczególnie 

w tych ostatnich latach, przez te bardzo trudne sytuacje związane z kryzysami od 

pandemii po kryzysy i zmiany związane z Polskim Ładem, czy z innymi 

zmianami na poziomie rządowym. Więc jest osobą bardzo doświadczoną i też 
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taką, która swoją niezwykłą kompetencją, ale też bardzo ciepłym sposobem bycia 

myślę, że będzie kontynuowała to, co przez te ostatnie lata w Warszawie było 

bardzo w naszej ocenie, mówię tutaj w imieniu urzędników, urzędniczek i 

Prezydenta ratusza, dobrze prowadzone, czyli taka systematyczna, precyzyjna 

polityka finansowa związana z prowadzeniem jednostki samorządu 

terytorialnego. Bardzo dziękuję.  

Przewodnicząca Rady m.st. Warszawy Ewa Malinowska-Grupińska: 

Rozumiem, że teraz wystąpienia klubowe. Pan Jarosław Szostakowski, 

zapraszam.  

Radny Jarosław Szostakowski: Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo, z 

Panią Marzanną Krajewską pracowaliśmy bardzo długo. Od kiedy ja zostałem 

szefem klubu w 2010 rzeczywiście miałem ten zaszczyt pracowania z nią. 

Pamiętam, że w swoich wystąpieniach klubowych dotyczących przede wszystkim 

projektów budżetu, ale również kwestii związanych w mniejszym stopniu z 

absolutorium, Ja zawsze dziękowałem panu skarbnikowi i podległym mu 

służbom, również pani dyrektor Biura Planowania Budżetowego, Pani Marzannie 

Krajewskiej. Rzeczywiście w różnych miejscach się spotykaliśmy, wiele z tych 

budżetów, nad wieloma tymi budżetami wspólnie pracowaliśmy. Rzeczywiście 

Pani Skarbnik wykazała się jak najwyższą kompetencją. I myślę, że w wielu 

sprawach dotyczących polityki i funkcjonowania ratusza my na tej sali 

wielokrotnie się różniliśmy, ale w tej sprawie i kompetencji, doświadczenia, 

umiejętności byliśmy nadzwyczaj zgodni. Dlatego bardzo popieram tę 

kandydaturę, również zarówno w imieniu własnym, jak i Klubu Koalicji 

Obywatelskiej. Klub Koalicji Obywatelskiej będzie głosował za powołaniem pani 

Marzanny Krajewskiej na funkcję Skarbnika. Bardzo dziękuję.  
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Przewodnicząca Rady m.st. Warszawy Ewa Malinowska-Grupińska: Pan, 

rozumiem, Dariusz Figura, chociaż nazwiska nie widzę, ale intuicja mi mówi.  

Radny Dariusz Figura: Tak, słuszna intuicja pani przewodnicząca. Szanowni 

Państwo, ja po pierwsze chciałbym podziękować Panu Skarbnikowi. 

Rzeczywiście ta praca czasami była ciężka, ale jeśli chodzi o pewien poziom 

prezentowanych informacji, zestawień, statystyk, czy też udzielania wyjaśnień, 

zawsze to była rzeczywiście dyskusja merytoryczna, także za to dziękuję i życzę 

powodzenia w nowej funkcji. Co do pani Marzanny Krajewskiej, rzeczywiście 

tutaj też ta współpraca była dobra. My jako klub tutaj nie będziemy utrzymywali 

jakiejś dyscypliny. Mamy troszeczkę niedosyt procedowania tej sprawy, jeśli 

chodzi od stronę formalnej. Mamy nadzieję, że tego typu projekty będą wcześniej 

zgłaszane. Będziemy uprzedzani o tej sytuacji. Tutaj z głosów naszych radnych 

były też głosy, bardzo dobrze, żeby tak ważną funkcję była przedstawiana przez 

pana prezydenta z szerszym uzasadnieniem, zaprezentowaniem doświadczenia, 

bo my osobiście oczywiście znamy radni ubiegłej kadencji, natomiast jeśli chodzi 

o nowych radnych, myślę, że tutaj ta informacja powinna być bardziej 

wyczerpująca, ale tak czy tak myślę liczymy na dobrą współpracę. Dziękuję.  

Przewodnicząca Rady m.st. Warszawy Ewa Malinowska- Grupińska: 

Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze jakieś wystąpienia? Nie widzę, zatem zamykam 

głosowanie i przechodzimy do pierwsze czytanie. Otwieram drugie czytanie. Czy 

są wystąpienia klubowe? indywidualne? Nie widzę. Zamykam drugie czytanie i 

przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa radnych jest za, kto jest przeciw, 

kto się wstrzymał. Za 52, 1 osoba przeciw i 6 osób się wstrzymało. Dziękuję 

bardzo, przyjęliśmy. Pani Skarbnik.  

Skarbnik m.st. Warszawy Marzanna Krajewska: Szanowna Pani 

Przewodnicząca, Szanowna Pani Prezydent, Szanowni Państwo Radni, bardzo 

uprzejmie dziękuję za zaufanie. Dla mnie to jest przede wszystkim wielka 
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odpowiedzialność. Zapewniam, że dołożę wszelkich starań, aby moja praca, moje 

dotychczasowe doświadczenie, zdobyte głównie w szkole Mirosława Czekaja, 

przełożyło się z pożytkiem dla budżetu miasta no i tym samym Warszawy. Bardzo 

dziękuję.  

Przewodnicząca Rady m.st. Warszawy Ewa Malinowska-Grupińska: 

Szanowni Państwo, zatem przechodzimy do kolejnego punktu porządku obrad i 

są to sprawy różne. Czy ktoś z Państwa radnych ma... Tak, Pan Filip Frąckowiak, 

bo mam oczywiście zgłoszenie od Państwa, od mieszkańców. Bardzo proszę, 

Panie Radny.  

Radny Filip Frąckowiak: Szanowna Pani Przewodnicząca, Szanowna Pani 

Prezydent. Szanowni państwo radni, przepraszam, sprawa może błaha, ale tak 

rozpoczynamy miło tę kadencję. Chciałbym zwrócić uwagę na kwestię godła 

państwowego, które stoi na sztaludze. Wydaje się, że jako miasto stołeczne 

Warszawa, Rada Warszawy, stać nas na to, żeby to godło było inaczej i lepiej 

wyeksponowane. Wiem, że wisi orzeł, ale jest permanentnie zakryty. Może to są 

didaskalia, ale taka moja prośba do Biura Rady Warszawy. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca Rady m.st. Warszawy Ewa Malinowska- Grupińska: Bardzo 

dziękuję. Pani Agata Diduszko-Zyglewska, bardzo proszę. 

Radna Agata Diduszko-Zyglewska: Szanowni Państwo, my jako Klub Lewica 

– Miasto Jest Nasze – Razem, tak jak zapowiedzieliśmy, chcemy złożyć wniosek 

o zwołanie sesji nadzwyczajnej w sprawie Osiedla Przyjaźń, ponieważ to jest 

sytuacja, która jest dramatyczna, ponieważ mieszkańcy, pomimo rozmów, które 

już się toczą i to wiemy między miastem, a częścią mieszkańców, nie są pewni 

swojego losu, studenci nie są pewni swojego losu. Rozwiązania, które zostały 

zaproponowane części osób, są tymczasowe, a wiemy, że ta sytuacja trwa od 

ponad dekady, kiedy mieszkańcy domagają się i proszą o to, żeby miasto wzięło 

odpowiedzialność za ich los. Bardzo wiele już pisały o tym media. Obecność tutaj 
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przedstawicieli mieszkańców, przedsiębiorców, studentów świadczy o tym, że 

pomimo tego, że tak, wiemy, że miasto podjęło już jakieś próby, ale jednak bardzo 

późno, bo wiemy, że Urząd Miasta wiedział od wielu miesięcy, że Akademia 

Pedagogiki Specjalnej nie przedłuży umowy o zarządzaniu tym osiedlem, a 

jednak ta sytuacja nie została wyjaśniona, rozwiązana wcześniej tak, żeby nie było 

tego dziwnego momentu, kiedy ludzie nagle dostają informację, że mają się 

wynieść do jakiejś do jakiegoś dnia, a te informacje widziałam na własne oczy, 

więc wiem, że je dostali. Jest to dosyć niedopuszczalna informacja w wypadku 

tak dużej społeczności, tak aktywnej, która od tak dawna prosi o to, żeby zajęto 

się jej losem i losem zabytkowego, unikalnego nie tylko w skali Mazowsza, 

Osiedla. Dlatego my mamy poczucie, że to jest sytuacja publiczna, również 

dlatego, że w zeszłej kadencji jak część z Państwa wie, ja i też kilkoro innych 

radnych składaliśmy mnóstwo interpelacji w tej sprawie. Spotykaliśmy się z 

Biurem Mienia i Skarbu Państwa. Zaprowadziłam część mieszkańców pięć lat 

temu do Pana Prezydenta, który obiecał wtedy, że się zajmie ich sprawą. I przez 

te pięć lat to się nie wydarzyło. Nic się nie polepszyło. Wręcz przeciwnie, 

pogorszyło się. Zamknięto karuzelę. Legendarny, wyjątkowy klub. Mieszkańcom 

grozi wyprowadzka. Zarządca się wycofuje. Remonty nie nastąpiły, które były 

zapowiedziane. Coś bardzo nie działa w tej sytuacji. Piszą o tym media, 

mieszkańcy nie wiedzą co się dzieje, boją się o swój los. To po prostu oznacza, 

że ta sytuacja wymaga publicznego wytłumaczenia, publicznej debaty i 

zarysowania planu, który nie będzie tymczasowy, tylko będzie wieloletnim 

planem wyjścia z tej krytycznej sytuacji. Dlatego uważamy, że ma ogromny sens 

zwołanie sesji nadzwyczajnej, oczywiście do której i miasto, i my radni, i 

mieszkańcy się przygotujemy, i podczas której miasto przedstawi taki 

harmonogram wyjścia z obecnego kryzysu, zapewnienia bezpieczeństwa 

warszawiankom i warszawiakom mieszkającym na tym osiedlu, a także 

zapewnienia miejsc studentom i studentkom, którzy korzystają z domów 

studenckich tam i w ogóle trwania domu studenckiego tam, bo wiemy, że oprócz 
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kryzysu mieszkaniowego mamy w Warszawie też kryzys związany z niedoborem 

akademików i mamy sytuację, kiedy studenci rezygnują ze studiów, bo nie stać 

ich na wynajem na wolnym rynku i tak dalej i tak dalej. Znamy ten kryzys i 

dlatego nie mamy żadnych wątpliwości, że potrzebna jest ta sesja nadzwyczajna 

oraz inne długotrwałe, długofalowe działania, spotkanie z Prezydentem, 

odpowiedni ekspercki zespół, który będzie pracował aż do rozwiązania tej 

sprawy, bo to się od wielu lat nie udało. Niestety muszę powiedzieć, że pomimo 

naszych pytań, jak mówi prawo, to wyjaśniam mieszkańcom i mieszkankom, żeby 

móc złożyć wniosek o zwołanie sesji nadzwyczajnej, potrzeba 15 podpisów, 

jednej czwartej składu Rady. Niestety jako Klubowi Lewica – Miasto Jest Nasze 

– Razem nie udało nam się namówić w tej chwili nikogo z radnych z innych 

klubów do tego, żeby poparli mieszkańców i żeby chcieli takiego rozwiązania tej 

sytuacji, więc ja w tej chwili nie mogę tego wniosku formalnie złożyć. Natomiast 

bardzo namawiam Państwa zarówno z Klubu Koalicji Obywatelskiej, jak z Klubu 

Prawa i Sprawiedliwości, który z tego, co mówi pan Dariusz Figura, się 

zastanawia, żeby jednak poparli nasz głos i żeby dopuścili do tej debaty, a 

następnie postarajmy się o to, żeby ona miała charakter nie polityczno-krzykliwo-

agresywny, tylko po prostu była rozmową ekspercką o tym, co możemy zrobić w 

tej sytuacji, która przyznaje i wszyscy to wiemy, jest skomplikowana, jest 

nietypowa, wymaga też udziału państwa, ponieważ osiedle należy do skarbu 

państwa, ale jest od lat zarządzane przez miasto i wielu różnych stron. Ale od lat 

to skomplikowanie służy miastu do tego, żeby po prostu nie wziąć 

odpowiedzialności za tych ludzi i to nie może trwać, bo ich sytuacja się pogarsza 

z dnia na dzień. Dlatego nie mogę złożyć tego wniosku i o tym jest to wystąpienie. 

Bardzo czekam na to, żebyście państwo z innych klubów i zapraszam do tego 

jednak przyszli, jeżeli ktoś z Was chciałby, mógłby podpisać się z nami, tak 

żebyśmy mieli te 15 podpisów i żeby ta sesja nadzwyczajna, o którą proszą 

mieszkańcy, mieszkanki, studenci, studentki, przedsiębiorcy działający, się 

odbyła. I na tym kończę na razie. I żeby dać też głos przedstawicielowi 
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mieszkańców, który chciałby wygłosić postulaty wobec władz miasta i także 

propozycje rozwiązania w kontekście tego, że póki co tej sesji nadzwyczajnej nie 

możemy zwołać. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca Rady m.st. Warszawy Ewa Malinowska- Grupińska: Pan 

Dariusz Figura. 

Radny Dariusz Figura: Szanowni Państwo, my jesteśmy oczywiście jako Klub 

Prawa i Sprawiedliwości otwarci na zwołanie takiej sesji nadzwyczajnej. Mamy 

taką możliwość. Bardzo prosimy o kontakt z naszym radnym Tomaszem 

Herbichem, który został wybrany z tego okręgu wyborczego, żeby jakoś uzgodnić 

porządek. Taki wniosek może być zgłoszony w każdym momencie, jeżeli uda się 

uzgodnić ten porządek. Mam nadzieję, że się uda. Na klubie to obgadamy i taka 

sesja oczywiście będzie. A teraz chętnie wysłuchamy, co Państwo mają do 

powiedzenia. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca Rady m.st. Warszawy Ewa Malinowska- Grupińska: Pan 

Wojciech Zabłocki.  

Radny Wojciech Zabłocki: Dziękuję uprzejmie. Ja w trochę innej sprawie, 

Wysoka Rado. Ja liczyłem bardzo, że Pan Prezydent dotrwa do tego momentu, 

bowiem wiemy, że rzadko bywa na sesjach Rady Warszawy. I chcieliśmy jako 

radni Prawa i Sprawiedliwości przedstawić różne nasze postulaty, które w 

ostatniej kampanii samorządowej po konsultacjach z mieszkańcami, po 

omawianiu naszego programu się pojawiły. Pan prezydent wskazywał i mówił 

publicznie, że opozycja nie ma żadnego pomysłu na Warszawę, że nie ma 

żadnych konkretnych projektów. My ich mamy bardzo wiele, więc dzisiaj tak na 

zachętę złożyliśmy pierwszych pięćdziesiąt kilka interpelacji z takimi postulatami 

programowymi. Będziemy systematycznie kolejne postulaty zgłaszać, aby była 

świadomość i wiedza władz Warszawy na temat tego, w jaki sposób można 

zarządzać miastem, jak można niektóre problemy rozwiązywać. To będą w dużej 
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mierze konstruktywne propozycje, konkretne rozwiązania dotyczące chociażby 

transportu, edukacji, dotyczące infrastruktury, czy też dotyczące poszczególnych 

dzielnic Warszawy, bowiem jesteśmy w kontakcie z mieszkańcami, radnymi 

także poszczególnych dzielnic całego miasta. Więc składamy te interpelację już 

dzisiaj. Będziemy systematycznie, co każdą sesję Rady Miasta, składać kolejne. 

No i liczymy, że w końcu będzie się pojawiał pan prezydent na sesjach Rady 

Miasta. Jeżeli nie na każdej, to przynajmniej kilka razy w roku byśmy mogli też 

porozmawiać na ten temat, w jaki sposób chcielibyśmy dane kwestie 

rozwiązywać. I abyśmy nie słyszeli, a także aby mieszkańcy nie słyszeli takich 

krzywdzących opinii, że my nie mamy żadnego pomysłu. Mamy te pomysły, 

tylko trzeba nas wysłuchiwać, trzeba reagować na te nasze właśnie interpelacje, 

pomysły, postulaty. I na to bardzo liczymy. Dziękuję.  

Przewodnicząca Rady m.st. Warszawy Ewa Malinowska- Grupińska: Bardzo 

dziękuję. Proszę Państwa, mam zgłoszenie pana Dawida Sokołowskiego. 

Zapraszam pana.  

Pan Dawid Sokołowski: Dziękuję bardzo. Szanowni Państwo, na początku 

chciałbym wspomnieć, że jeśli jakiekolwiek rozmowy na temat Osiedla Przyjaźń 

się odbyły, to niestety taka informacja nie dotarła do mnie czy do moich sąsiadów, 

co można zauważyć po wielu osobach tutaj. Wiele osób też próbowało wcześniej 

dostać się na tę salę. Niestety nie było dla nich miejsc. Mówimy tutaj o około 

1500 domostw, więc jest nas zdecydowanie więcej. Informacja powinna mieć 

miejsce z wyprzedzeniem i powinna dotrzeć do nas skutecznie, jako do 

mieszkańców Warszawy. Myślę, że jakieś usprawiedliwienie typu nie mamy 

sposobu kontaktu jest chyba niewybaczalne. Wiadomo, gdzie nas znaleźć, na 

Osiedlu Przyjaźni. Przejdę może do konkretów, które mieliśmy spisane 

wcześniej, pomijając komentarze, które miały tutaj miejsce, ponieważ jest parę 

postulatów zarówno od nas, mieszkańców, jak i od studentów oraz od 

przedsiębiorców, którzy znajdują się na Osiedlu Przyjaźń. Mając na uwadze, że 9 
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maja 2024 roku kończy się umowa na dzierżawę terenu Osiedle Przyjaźń zawartą 

przez miasto z Akademią Pedagogiki Specjalnej, oraz dotychczasowy brak 

jakiejkolwiek komunikacji bezpośredniej ze strony miasta z nami, mieszkańcami, 

w sprawie wygasających umów najmu, przedstawiamy nasze oczekiwania. 

Chcemy natychmiastowego zabezpieczenia nas, mieszkańców, przed groźbą 

eksmisji. Nasza sytuacja musi zostać uregulowana teraz. Chcemy gwarancji, że 

nie zostaniemy wyrzuceni ze swoich mieszkań. Chcemy zapewnienia, że nasze 

umowy zostaną uporządkowane, to jest jednolite zapisy i przedłużone bez 

względu na to, z którym historycznym podmiotem były one podpisywane. 

Chcemy, żeby każda osoba mieszkająca dotychczas na Osiedlu miała umowę 

najmu z miastem na czas nieokreślony. Nie gwarancji na rok, jak dawał nam Pan 

Prezydent Bratek, że przez rok nikt się stamtąd nie wyprowadzi. Tylko na czas 

nieokreślony. Na Osiedlu mieszkają osoby, które nie mają z różnych powodów 

umów. Są to osoby, które nie mieszkają nie płacąc. Oni płacą normalnie czynsze. 

Po prostu sytuacja na Osiedlu jest tak zawiła, że tych umów nie udało się uzyskać 

pomimo wielu próśb. Te osoby również zasługują na umowy na czas 

nieokreślony. Chcemy gwarancji zatrudnienia przez nowego zarządcę dla 

dotychczasowych pracowników Osiedla, ponieważ to oni najlepiej znają to 

miejsce i są w stanie zapewnić jego dalsze funkcjonowanie, co nie jest proste. 

Chcemy gwarancji dla społeczności akademickiej, że tutejsze akademiki nie 

znikną w kolejnym roku akademickim. Kryzys, dotyczący ilości akademików 

został już tutaj poruszony i on nigdzie się nie wybiera. Te osoby potrzebują 

miejsca do zamieszkania, ponieważ są przyszłością naszego narodu tak naprawdę. 

Jeśli nie pozwolimy im studiować, nie pozwolimy im mieszkać w Warszawie, nie 

będą w stanie tutaj studiować, a co za tym idzie, nie będą w stanie pchać naszego 

narodu do przodu. Chcemy przedłużenia umów dla obecnie zamieszkujących 

studentów na kolejne lata i chcemy, żeby mieli możliwość podpisania tych umów 

długoterminowych również. Oczekujemy wskazania sposobu i podmiotu 

rozliczenia za czynsz i energię od 1 do 9 maja bieżącego roku oraz od 10 maja do 
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końca miesiąca i w kolejnych okresach. Jak również oczekujemy wskazania 

kontaktu do zgłaszania awarii. Drodzy Państwo, na ten moment, jeśli któremuś z 

nas odetnie się woda z powodu problemu z rurami, czy odetnie się energia 

elektryczna. Nie wiemy nawet, do kogo się zwrócić. Jesteśmy mieszkańcami 

Warszawy i nasze ręce są związane. Chcemy zapewnienia przedłużenia umów 

również z przedsiębiorcami na minimum 5 lat, aby mogli dalej inwestować i 

rozwijać swoje biznesy. Są to osoby, które mają szeroko idące plany na rozwój 

osiedla. Na ten moment nie są w stanie zainwestować żadnych funduszy, wiedząc, 

że mają przedłużenie tylko na rok i nie wiedzą, co będzie działo się dalej. Żądamy 

przedstawienia konkretnego planu renowacji i rozwoju osiedla, obejmującego 

m.in. rozwiązanie spraw własnościowych w kontekście miasta i skarbu państwa. 

Ta niepewna sytuacja i brak jasnej informacji skierowanej bezpośrednio do 

mieszkańców powoduje stan paniki, tym bardziej wśród osób starszych i osób 

chorych, które również znajdują się na osiedlu. Nie wszystkie osoby mają dostęp 

do Internetu, nie wszystkie osoby zmuszone są do oglądania wystąpień 

publicznych. Powinny dostać taką informację bezpośrednio. Taki sposób 

traktowania obywateli, studentów i przedsiębiorców jest karygodny. Żądamy sesji 

nadzwyczajnej. Obietnice spotkań są niewystarczające. Tym bardziej od Pana 

Prezydenta, którego już z nami tutaj nie ma. Przykro mi słyszeć również, że Pan 

Prezydent kpi z emocji i zgiełku miasta, zgiełku mieszkańców, o których ślubował 

chwilę wcześniej dbać. Dziękuję państwu.  

Przewodnicząca Rady m.st. Warszawy Ewa Malinowska- Grupińska: Bardzo 

dziękuję. Szanowni Państwo, nie mam dalszych zgłoszeń i w związku z tym 

zamykam dzisiejsze obrady. Zamykam pierwszą sesję Rady m.st. Warszawy 

kadencji 2024-2029 i wkrótce otrzymacie Państwo zgodnie ze statutem z 

wyprzedzeniem trzymiesięcznym informacje o datach sesji. Myślę, że to nastąpi 

jutro nawet. Bardzo dziękuję i do zobaczenia na najbliższej sesji.  
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